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Leto IX. — Štev. K 
Domžale, 15. oktobra 1970 

G L A S I L O S O C I A L I S T I Č N E Z V E Z E D E L O V N E G A L I U D S T V A O B Č I N E D O M Ž A L F 

V s e n a r o d n i o d p o r - n a l o g a v s e h ! Hct^^oU 
Tretja občinska konferenca ZKS Domža

le je razpravljala o organizaciji splošnega 
odpora v občini Obrambne priprave v ob
čini so na vseh področjih dobre. Povsod 
so se dela lotili zelo resno in s polno od
govornostjo. Vseeno pa moramo ugotoviti, 
da so to šele skromni začetki, taka nas 
težko delo. V zavest slehernika, v kri in 
meso mora preiti koncepcija splošneg". 
ljudskega odpora. 

Mednarodna politična situacija nam na
rekuje, da nadaljujemo s pripravami za 
organizacijo splošnega ljudskega odpora. 

V zadnjem času sicer napreduje spora
zumevanje med blokoma. Obe velesili sta 
namreč spoznali, da drugače ni mogoče 
naprej. Jedrsko orožje sta nakopičili že do 
te mere. da je postal atomski spopad ne
smisel, zato se o vseh spornih vprašanjih 
vedno pogosteje posvetujeta. 

Ob tem medsebojnem sporazumevanju 
pa se nista odrekli dominaciji in vmešava
nju v notranje zadeve drugih držav, držav 
trn katere menita, da spadajo v njihov ta
bor ali interesno stero. Te, male države, 
morajo svojo strategijo prilogoditi novona
stalomu položaju. Zato je treba realizirati 
tako koncepcijo, ki bo agresorju nudila 
močan, dolgotrajen ter uspešen odpor. 

Koncepcija splošnega ljudskega od
pora zato najbolj ustreza novim pogojem. 
Kakor že ime samo pove, tu ne gre samo 

/a odpor redne vojske, ampak za odpor 
vsega ljudstva. A i ni u da pa je vključena v 
tako koncepcijo SLO Upoštevati mora 
osnovna izhodišča, njena funkcija pa je, da 
bo čimbolj uspešno, strokovno in 0S>*f»tir
no ogrodje, ne pa začeiek in konec našiti 
priprav in moči. 

Naša ljudska in vsenarodna obramba 
mora počivati na nepremagljivi sili naše 
i< volucije in našega družbenega sistema 
Samo na teh elementarnih silah sloven
skega naroda in vseh narodov Jugoslavije, 
na tej visoki družbeni socialistični zavesti 
lahko sloni in mora sloneti naša suvere
nost. 

Zato moramo okrepiti zavest in spozna
nje, da je ogromni del obrambnih priprav 
neposredno na ramah samoupravnega or
ganizma. 

V tem smislu je važno krepiti zavest in 
delo tako, da se bo zmanjševala razlika 
med vojakom in civilistom Vsak mora na 
4vojčltl delovnem mestu in na svoj način 
dati prispevek k skupni obrambi 

Nosilci te dejavni,sli morajo biti komu-
i.isti in vsi napredni ljudje, državljani Ju
goslavije. Sesti kongres ZK Slovenije, de
veti kongres ZK Jugoslavije in prva re
publiška konferenca /I . Slovenije so točno 
določili, da je obramba samoupravnega so
cializma naloga vseh in vsakogar. 

Aleksander Sl.ok 

V domžalski hali bo od 17. do 25. t. m. vsak dan dopoldne in popoldne trening žen
skih reprezentanc za svetovno prvenstvo vgimnastiki. V času treninga p<i prireja v avli 
hale domačin Milan Merhar razstavo svojih akvarelov 
Na sliki: Domžalska hala V času svetovnega prvenstva v gimnastiki, kakor jo je narisal 

Milan Merhar 

Od samoprispevka do nove šole 
— dolga pol 

Ko smo pred letom in pol tako pre
pričljivo glasovali za samoprisepevek, 
smo se prav gotovo zavedali, da smo I 
to odločitvijo sprejeli vsak zase določe
no breme za dobo petih let. breme, ki se 
odraža v enoprocentnem prostovoljnem 
zmanjšanju osebnega dohodka, zavedali 
pa smo se že takrat tudi, da smo s tem 
zadolžili tudi vse občinske politične in 
upravne forume, posebno pa še občin
sko skupščino, da ta obsežni in v zgo
dovini občine dosedaj najširokopotez-
nejši program tudi izpelje. Kaj t i pribiti 
je treba, da bo s sredstvi, zbranimi i 
samoprispevkom, pokritih v najboljšem 
primeru le kakih .'SO •/« potreb ostala 
siedstva pa bo potrebno s skupnimi na
pori celotnega našega gospodarstva in 
vseh delovnih ljudi najti drugod in pri 
tem stremeti za tem, da bi bila ta bre
mena kar najbolj enakomerno porazde
ljena na vse in da bi omogočili, da bi 
jih lahko naša, tj. občinska skupnost od
plačala v kar najdaljšem možnem ob
dobju. Zavedati se namreč moramo, da 
nimamo nikogar, k i bi nam v tej akciji 
priskočil na pomoč z darili ali posojili 
brez obveze vračila, ampak se bo po
trebno, če smo se namenili, da naše os
novno šolstvo saniramo s tem, da mu 
ustvarimo sodobni) materialno bazo, pac 
odpovedati nekaterim drugim stvarem 
ali pa pristati na to, da bomo njihovo 
realizacijo za dolčen čas odložili. 

K c pristopamo k uresničitvi progra
ma, ki smo ga sprejeli in potrdili z gla
sovanjem za samoprispevek, si moramo 
biti svesti, da so sredstva, k i so nam za 
to na razpolago, omejena in da jih » 
nikakršnimi pritiski, več ali manj upra
vičenimi zahtevami in utemeljevanji ne 
moremo zvišati. Zato prav gotovo ni na 
mestu vse češče se pojavljajoča misel 
da nio. Jo >>iti sredstva, namenjena za 
izgrdi l i jo celotnega programa, "pravič
no- porazdeljena na vse večje šolska 
centre oziroma na vse krajevne skup
nosti S tem, da pričenjamo z izgradnjo 
nekaterih novih šol in telovadnic pri že 



obstoječih šolah, ne začenjamo nekega 
novega programa, ampak stopamo v ob
dobje realizacije druge faze moderniza
cije našega osnovnega šolstva in to po
tem, ko je bila prva faza izgradnje 
uspešno zaključena. Ta prva faza pa je 
obsegala gradnjo treh novih popolnih 
osnovnih šol in sicer v Radomljah, na 
Brdu in v Moravčah. Tudi za te novo
gradnje so bila potrebna družbena, tj. 
občinska sredstva in tudi za te šole se 
iz občinskega proračuna vsako leto iz
dvajajo sredstva za odplačevanje anui
tet. In kakor smo takrat stremeli za 
tem, da rešimo šolstvo radomeljskega 
in moravškega področja ter področja 
Crneg« grabna nemogočih razmer, ka
kršne smo podedovali iz preteklosti, ta
ko je sedaj, v drugi fazi modernizacije 
tega področja naše dejavnosti na vrsti 
nov del naše občine, tj. širši center, kjer 
obiskuje šolo 35 "'o vseh otrok v občini 
in kjer se po osvoboditvi Y ta namen še 
ni skoraj nič vložilo, pa čeprav se je 
prav tu število prebivalcev in s tem 
tudi število otrok najbolj povečalo. 

Ce upoštevamo dejstvo, da smo v prvi 
fazi izgradnje novega šolskega prostora 
v občini zgradili tri popolne osemletke, 
poleg vseh manjših objektov, k i so tudi 
pripomogli k izboljšanju pogojev dela 
naših šol in če vemo, cja bomo v drugi 
fazi zgradili zopet tri nove popolne os
novne šole, ob tem pa še pri vseh ob 
stoječih nove telovadnice, potem mora
mo vedeti, da so bil i teh investicij v 
šolstvu deležni vsi in to fes prav vsi 
naši otroci in da v občini ni niti enega, 
za katerega bi mogli trditi, da se zanj 
pogoji učenja in šolanja niso zboljšali. 
Ce pa to priznamo, in če smo objek
tivni, to priznati moramo, potem tudi 
vemo, d« so sredstva, ki j ih v obliki sa
moprispevka dajemo za šolstvo, direkt
no ali indirektno dana za to, kar je bilo 
v nekaterih krajih že napravljeno, pa 
tudi za to, kar želimo v tej drugi fazi 
dopolniti. P r i tem pa se moramo zave
dati, da bo tudi še po uresničitvi calpt-
nega projekta, v katerega izgradnjo se
daj gremo, ostalo še marsikaj, kar bo 
moralo počakati za takrat, ko se bomo 

odločali za tretjo fazo sanacije proble
ma, k i mu pravimo šolstvo. In v tej 
tretji fazi bo poleg vsega ostalega po
trebno urediti posebno šolstvo v občini, 
razširiti mrežo varstva oziroma celo
dnevnega bivanja otrok ter izenačiti po
goje dela na šolah v naši občini povsod 
tam, kjer s sedanjim programom to le 
ne bo doseženo. 

Priprave za realizacijo programa dru
ge faze izgradnje šolskega prostora 
Hrodu h koncu, po vsej verjetnosti še v 
tem letu, bodo stroji začeli uresničevati 
naš skupni samoupravni dogovor vsaj 
na enem gradbišču, spomladi 1971 pa 
na vseh ostalih. 

Ta prelipd od priprav k realizaciji pa 
bo za nas vse tako pomemben dogodek, 
da bi morali ob njem pozabiti na vse t i 
sto, kar nas je v preteklosti razdvajalo 
in se skupno veseliti pomembne zmage, 
ki nas bo pripeljala korak bliže k po
stavljenem cilju in to za tako velik ko
rak, da tudi | a cilj vidimo v dosegljivi 
bližini. 

Kako je z izvajanjem pouka 
rezervnih v o j a š k i h s t a r e š i n ? 

2e v majski številki Obč. po
ročevalca smo občane seznanili, 
kakšen jo letošnji učni program 
>a rezervne vojaške starešine, 

Za razl ik" od p r e i š n n h jet je 
obsežneiši, glede na vsebino ob
ravnavanega gradiva pa k v a l i 
tetnejši in zahtevnejžt 

Mednarodna politična situaci
ja v svetu opozarja na budnost 
in pripravljenost vseh občanov 
za primer vojne, posebno še vo
jaških obveznikov. Pripruvl |0-
nost je neobhodna za RVS, »a.j 
bodo ti v primeru potrebe kot 
predstojniki vojaških enot no
sili breme odgovornosti za izva
janje vojaških nalog in vso od
govornost za življenja vojakov 
v svojih enotah. 

Mnogi R V S se tega dejstva v 
v celoti ne zavedajo. Vs i želi
mo in računamo, da do vojne 
ne bo prišlo, kljuh temu pa srnu 
dolžni sebe voiašku in strokov
no neprestano izpopolnjevati. 

Spremljati moramo medna
rodne politična dogodke, sezna
njati se s sodohnn tehniko, obo
rožitvijo in menim; učinki, o 
zaščiti, o ko,ncepeiij splošne 
ljudske obrambe, itd. Z vsem 
tem se morajo R V S sproti se
znanjati, da i\e ostanejo na reou 
dogodkov. Mnogim le že zblede
lo znanje, ki so ga dobili v vo
jaških šolah za rezervne oficirie 
in podoficirje Moege stvari se 
menjajo, prav tako Hzioanomi.la 
vome. ki bn v h"do*e zahtevala 
mnogo samoin'c'ativc vo ' a ' k ih 
predstojnikov oziroma odloča
nja in ukrepanin po lastnem 
preudarku tudi najnižjih stare
šin. 

O vsem tem morajo R V S 
trozno razmišl ja i r pa bodo sami 

prišli do zaključka, da se za. 
cono neodvisnosti, mirnega raz
voja in življenja, spiača občas
no posvečati strokovnemu vo
jaškemu! izpopolnjevanju. Ko 
razmišl jamo Q teh stvareh, se 
nam zdita še bolj opravičljivi 
določili zakona d narodni ob
rambi in zakona o vojaški ob
veznosti, ki določata obvezni 
pouk R V S v enotah teritorialne 
obrambe, c iv i ln i zaščiti, enotah 
II.A in nerazporejenih. 

1'ouk je letos prilagojen po
trebam in možnostim v občini, 
ter je potekal po naslednjem: 

1. Za vse R V S je v organiza
ciji Zveze rez. voj. s tarešin iz
veden splošni program, k i je 
trajal fi ur. Ta je obsegal 3 pre
davanja, aktualna za vse stare
šine V okviru tega pouka jo 
bilo predvajanih ti poučnih f i l 
mov, k i so se v glavnem nana
šali na predavano gradivo. Ze
lja naših R V S , pa tudi težnia 
odgovornih za izvedbo strokuv-
nega pouka je. da bi bilo manj 
teoret ičnega pouka. Gradivo 
.splošnega programa je bilo pre
davano R V S . ker ga ne vsebuje 
literatura, ki je dostopna našim 
R V S . 

.2. Za starešine teritorialnih 
enot je predvideno poleg sploš
nega programa še 35 ur pouka 
v organizaciji upravnega organa 
zn NO občine, oziroma koman
de občinskih teritorialnih enot. 

To gradivo vsebuje razne tak
tične oblike delovanja teritori
alnih enot, oborožitev TE , upo
rabo oborožitve, s katero ta raz
polaga, p rak t ične vaje s strel
nim orožjem, reševanje takt ičnih 
nalog, sodelovanje z enotami 
J L A in pripravo R V S za vzgojo 

in Izvajanje puuka z vojaki v 
lastnih teritorialnih enotah. 

Smatramo, da je zelo važna 
priprava starešin T E za nepo
sredno usposabljanje vojak.'v. 
Rez. voj. s tarešine so postavlje
ni pred dejstvo, da so osebno 
angažirajo v izvajanju pouka z 
vo|aki, zato pa se nimajo dobm 
pripraviti na lastnih, hul is i •»«•• 
lekl ivnih ali individualnih pr i 
pravah. 

3. Za RVS do ftO, podoficiru v 
pa do 45. leta starosti, razen 
tistih, ki so razporejeni v enote 
teritorialne obrambe in CZ. je 
bil v organizaciji / . R V S izved.-u 
strokovni pouk po rodili in 
službah Ta pouk je bil izvajan 
dvakrat po (I ur in to v sobotah 
in nedeljah v enotah J L A . Ta 
oblika strokovnega pouka je 
povsem nova in predstavlja no
vo kvaliteto, za katero smo stre
meli že dalj časa. Mnenja smo, 
da so bili R V S s tem poukom 
bolj zadovoljni, ker se je vsak 
srečal s tisto tematiko, k i ga 
najbolj zanima in katera ga po 
njegovi specialnosti bolj veži;. 
Nedvomno pa je, da bo v bodo 
če treba razmišl jat i o izboljša
nju tega pouka, o pravilni izbiri 
tematike in to po možnosti lo
čeno za oficirje in pudolicir.ie. 

Jasno, stremeti pa je tudi za 
čimbolj p rak t ičn im poukom na 
sredstvih in tehniki, brez raz
nih improvizacij. 

P r i tem pa je potrebno razu
meti, da je organizacija in iz
vedba pouka po strokah in spe
cialnosti z ozirom na veliko šte
vilo R V S Z različnim vojnim 
znanjem, zelo zahtevna in dra
ga stvar. 

4. J L A še nadalje občasno 

kliče na vojaške vaje posamez
ne R V S za eas od 15 du 20 dpi. 
Od tah va.i imajo posamezniki 
največ koristi, ker se v odreje
nem času konkretno usposablja
jo za tiste dolžnosti, k i j ih bodo 
vršili v evonUialni vojni. V tem 
letu je na vojaško vaje klicano 
manj naših RVS kot prejšnja 
leta. 

9. R V S , brea ozira na rod 
službe in vojaško razporeditev, 
so lelos dolžni poleg organizi
ranega kolektivnega pouka, »a-
rnnstojno p r e u d a t i študijsko 
gradivu v časopisu N A S A O B 
R A M B A . Gradivo objavlja re
publiški odbor / . R V 8 in je se
stavni del p'.oaiainu, namenje
nega rezervnim vojaškim stare
šinam. Člankov v študijskem 
gradivu Je letos za 18 ur indi 
vidualnega študija. C i l j tega pa 
je, da se gradivo predela brez 
teoretičnih predavanj v organi
zacijah Z R V S oziroma združe
njih. 

Na koncu izobraževalne se»o-
ne bo za R V S organizirano pre
verjanje znanja Preverjanje bo 
v glavnem iz gradiva splošnega 
programa in to v obliki testira
nja v času december—januar. 

Glede udeležbe je ugotovlje
no, da je bila ta zadovoljiva. 
Povedati pa je treba, da so ne
kateri R V S na vabila za obvez
ni pouk precej gluhi! Na prvem 
predavanju splošnega programa 
je bila udeležba precej skrom
na, na ostalih dveh pa mnogo 
večja. Obisk strokovnega pouka 
v enotah J L A po rndih in služ
bah je hi! prav dober, pred
vsem so se izkazali s tareš ine 
intendantske službe in sanitetni 
oficirji z udeležbo skoraj 100 "h. 

Celotni pouk, k i ga organizira 
Z R V S . je priznan kot vojaške 
vaje. Občinski odbor Z R V S je 
na podlagi obstoječe evidence 
na koncu izobraževalne sezone 



Pri gradnji osnovnošolske mreže 
pred veliko odločitvijo 

Ob pričetku šolskega leta so se tiho od
prla vrata za 4.342 otrok, ki v naši občim 
obiskujejo osnovne šole. Veliko je zado
voljstvo vseh tistih učencev, ki že sedijo 
v lepih sončnih učilnicah pred kratkim 
zgrajenih šol, še večje pa je pričakovanje 
vseh tistih, ki bodo kmalu takšne prostore 
dobili. Preteklo leto je bilo obdobje teme
ljitih strokovnih priprav, ki so terjale ce
lovite odločitve, predvsem pa temeljito 
študije strokovnjakov, saj je lahko vsaka 
prerana in nespamenlna odločitev napaka, 
ki jo bomo občutili mi in še mnogo gene 
racij za nami. Pri vsem tem je vse, ki so 
sodelovali pri teh pripravah, vodila mi
sel, naj tečejo pripravljalna dela čimbolj 
skladno za območje celotne občine, sklad
no C obljubami občanom ob sprejemanju 
samoprispevka. 

Tako je zrasel predlog, da se bodo gradi
le tri popolne osemletke, in sicer na Hojah 
za območje Jarš, Vira, Koliecvcga, Doba in 
severni del Domžal, v Domžalah in v 

Mengšu ter pet telovadnic in lo v Morav
čah, v Lukovici, v Radomljah, v Dobu in 
pri osnovni šoli Vcncclj Perko v Domža
lah. Ker pa bodo nekatera naselja ob tem 
imela le še nekoliko slabše pogoje kot dru
ga, so v Izdelavi načrti, ki bi pri gradnji 
telovadnic ob minimalnih stroških prinesli 
nekaj dodatnih učilnic. 

Glavni načrti m novogradnjo so priprav
ljeni. In sicer tako, da bodo vsi objekti sr 
stavljeni iz enakih elementov, kar bo tudi 
bistveno vplivalo na pocenitve pri grad
benih delih. Predračunska vrednost vseh 
teh del je prek 3 milijarde S dinarjev. O 
tej veliki investiciji so obveščena največja 
slovenska gradbena podjetja, predstavniki 
nekaterih so tudi že bili na razgovorih 
Najvažnejši pogoji M oddajo del bodo čim 
hitrejši pričetek gradnje, roki dograditve, 
cena ponudbe, transe plačila in garancija 
kvalitete del. 

Na zadnji seji občinske skupščine je 
predsednik Albin Klemene jasno nakazal, 

da je potrebno pričeti z gradnjo vseh ob
jektov hkrati, kar je najracior.alncjc, ob
enem pa odpadejo tudi vse razprave o pri
oritetnem redu, ki bi popolnoma po nepo
trebnem vzjiujale nezaupanje. O tem pred 
logu so razpravljala že nekatera samo
upravna in družbenopolitična Irlcsa ter ga 
v celoti podprla. 

Povsem jasno pa je, da slojimo sedaj 
pred velikim vprašanjem, kako pričeti i 
gradnjo, ko je trenutno na voljo le 179 mi
lijonov S dinarjev samoprispevka, v celoti 
pa se gu bo v petih lotili zbrale ob najbolj
šem primeru okoli eno milijartio S din. 

Do sedaj so občani s samoprispevkom 
rbrali 814 milijonov S dinarjev. Od lega 
pa je 41 millfniinv M din porabljenih z* 
gradnjo šole v Blagovici, odkup zemljišč, 
načrte In druge priprave. 

Tako bodo odborniki skupščine občin«-
Domžale in / njuni vsi občani na prihod
nji seji pred veliko odločitvijo Clasc -e 
bodo za predlog finančne konstrukcij'.', ki 
bo nagoto vila realizacijo postavljeni !(• n a 
črta izgradnje osnovnošolsko mreže. I-ar Uo 
možno le s popolno enotnostjo, veliko so
lidarnostjo, ki so j« odgovorni dejavniki 
v naši občini pokazali ob podobnih odlo
čitvah. J. C. 

K m a l u b o d o občni z b o r i s i n d i k a l n i h o r g a n i z a c i j 
Do konca letošnjega leta mo

rajo sindikalne organizacije iz
vesti občne zbore. Priprave na 
te zbore so marsikje že v polnem 
teku, kjer pa okrog tega še 
niso dovolj storili, bo seveda 
potrebno te priprave pospešiti . 

Poleg vsebinskih in organiza
cijskih priprav se bo potrebno 
kar najskrbneje lotil i kadrov
skih vprašan j . 2e zdaj moramo 
misli t i , komu bomo zaupali na
logo, da vodi delo, k i so si ga že 
ali pa si ga še bodo zastavile 
osnovne sindikalne organizacije 
s svojimi programi. Cc pri tem 
izhajamo iz načela, da je vod
stvo osnovne organizacije odgo
vorno za delo svojemu članstvu, 
moramo v kadrovske priprave 
vključiti čim širši krog član
stva, k i naj predlaga tiste kan
didate, v katerih vidi jamstvo 
za nadaljnje uspešno vodenje 
organizacije. Izhodišče pri pred
laganju kandidatov mora biti 

dolžan predložiti upravnemu 
odboru za NO občine podatke o 
številu ur udeležbe na pouku za 
vsakega posameznika. 

Omeniti moramo še. da so se 
nekateri zaradi neodgovorne;; i 
odnosa do vojaškega izpopolnje
vanja morali zagovarjati pri 
sodniku za prekrške . V s i , k i 
niso mogli opravičit i izostankov 
od pouka, pa so tudi kaznovani 
z denarno kaznijo od 150 do 
500 ND, oziroma s 5 do 17 dni 
zapora. Da bi vsi R V S , k i se iz 
opravičenih al i neopravičenih 
razlogov niso udeležili preda
vanj splošnega programa, bil i 
seznanjeni z gradivom, ter da bi 
rezultati na preverjanju znanja 
bi l i boljši, je odločeno, da se 
vse tri teme ponove za zamud
nike v mesecu oktobru in no
vembru. 

njihova družbeno-pol i t ična 'ak
tivnost, sposobnost in priprav
ljenost za delo v sindikatu, ker 
sta nedvomno položaj in dejav
nost sindikata v delovni organi
zaciji odvisna od tega, kdo so 
člani izvršnega odbora, kdo je 
predsednik te organizacije in 
kako se vključujejo v s indikal
no dejavnost. 

O možnih kandidatih pa naj 
se vodstva sindikalnih organi
zacij pogovarjajo z vodstvi 
družbcno-poli t ičnih organizacij 
in samoupravnimi organi v de
lovni organizaciji, nakar naj 
predlog možnih kandidatov po
sredujejo v razpravo in dopol
njevanje članstvu. 

S tako politično koordinacijo 
dela lahko dosežemo angaži ra
nost vseh družbcno-poli t ičnih 
dejavnikov in samoupravnih or
ganov. In tako tudi občni zbori 
ne bodo samo enkratna akcija 
sindikatov, temveč skupne na
loge vseh naprednih s i l v de
lovni organizaciji. 

Programi dela. že sprejeti 
sklepi in skrbne priprave na 
občni zbor zagotavljajo samo
stojno dejavnost osnovnih sin
dikalnih organizacij, ki dobivajo 
v sprejetih dokumentih »PO
LITIČNI C I L J I IN N A L O G F , 
S L O V E N S K I H S I N D I K A T O V -
velike možnosti , da postanejo 
delovni programi tista realnost, 
h kateri težimo, namreč da bo 
vsaka sindikalna organizacija 
zagotovo našla možnosti r e ševa 
nja tistih specifičnih in aktual

nih vprašan j , ki so zanjo naj
bolj pomembni. 

Tak način delovanja nalaga 
vsem sindikalnim organizacijam 
tudi dolžnost, da enotno plani
rajo politične akcije, česar ni 
mogoče izvesti brez iniciative, 
zavzetosti in sposobnosti posa
meznikov ter jjnpravljenosti 
vseh sindikalnih organizacij v 
občini. Le tako bomo sindikati 
v vseh nastalih situacijah sa
mostojno in ustvarjalno razre
ševali probleme, k i nastajajo na 
različnih področjih družbenega 
življenja. Čeprav je osnovnim 
sindikalnim organizacijam tež
ko določiti vsebino občnega zbo
ra, je prav, da nekaj izhodišč
nih problemov vendarle posta
vijo v ospredje Iz teh si bodo 
posamezna vodstva potem iz lu 
ščila tiste, ki so po njihovi pre
soji najbolj bistveni za razpravo 
samo. 

Razprava na občnih zborih 
nikakor ne more iti mimo po
slovnih rezultatov delovne orga
nizacije, pri tem pa naj se ob
ravnava tudi vprašanje nadalj
njega razvoja delovne organiza
cije. 

Zato naj bodo občni zbori 
mobilizacija članov delovne or
ganizacije za konkretne reform-
ske reši tve znotraj organizacije. 
Tudi naj bi bila obravnavana 
tista vprašanja , k i v delovni 
organizaciji lahko bistveno v p l i 
vajo na družbeni 1n materialni 
položaj delavca. 

Nekatera izmed teh so: 
— kadrovska politika — na

čr tno kadrovanje, izobraževa
nje, 

— nadaljnje usposabljanje 
delavcev, š t ipendiranje ; 

— najnižji osebni dohodki in 
politika nagrajevanja; 

— varstvo pri delu in delovni 
pogoji; 

— nadomestila za čas bolezni 
do 30 dni ; 

— rekreacije, oddih — pose
bej odnos do športa in regresi
ranje letnih dopustov; 

— pospešeno reševanje stano
vanjske problematike; 

— uveljavi lanie dobrega na
čina obveščanja, > saj so dosti
krat nasprotja, ki se kažejo v 
zaostritvi odnosov in prekinitvi 
dela le posledica nezadostne 
obveščenosti č lanstva«; 

— nadaljnje razvijanje samo
upravnih odnosov — saijio-
upravna zakonodaja, vk l jučeva
nje v d ružbene dogovore, izpol
njevanje priporočil skupščin
skih organov itd ; 

— vprašanje nadaljnjega raz
voju gospodarstva, pri katerem 
so življenjsko pomembne inte
gracije in možnosti poslovne 
tehničnega sodelovanja. 

Ce želimo, da bodo občni zbo
ri uspeli in če hočemo, da sin
dikati odločneje vplivajo na vs. 
tokove družbenega življenja 
moramo prisluhniti težnjam 
članstva in j ih skušat i uresni
čevati, saj se te oblikujejo v 
vsakodnevni praksi, včasih kar 
brez prisotnosti ne dovoli aktiv
ne sindikalne organizaciji:. 

M. Deislnger 

Ljubljanska banka« podružnica Honiiala 
SPOROČA VSEM SVOJIM PRIJATELJEM, DA POSLUJE TUDI OB SOBOTAH. 

POSLUŽUJTE SE NJENIH U S L U G ! 



k č a n k u : „ E k r a n n a š e g a č a s a 
m o r a b i t i č ist ! " 

>rafa i n obveščan e 

Članka, ki sta izšla v Občin
skem poročevalcu dne 15. junija 
in 15. septembrom 1970. sta spro
žila tretji članek v Tedenski 
tribuni, ki je povzročil med ob
čani in borci N O V različne ko
mentarje Zaradi kratkega časa 
smo uspeli preveriti le zadevo 
tovariša Leopolda Brcarja. z 
Gaberja 6 nad Blagovico. 

Dne 4. 1(1. 1970 smo obiskali 
to vasico, ki leži v hribih nad 
Blagovico, kjer smo se pogo
varjali s predsednikom krajev
ne organizacije Z Z B N O V B l a 
govica in ugotovili naslednje: 

Po izjavi predsednika, Leo
pold Brcar ni nikoli bil član 
ZZB N O V niti ni kdaj kol i 
zahteval kakr šno koli pomoč 
od organizacije Z Z B N O V B l a 
govica Za tem smo poiskali 
tovariša Leopolda Brcarja, ki 
smo ga našli doma v krogu svo
je družine. Po daljšem razgo
voru, v katerem so sodelovali 
oče, žena in otroci, smo ugoto
v i l i , da je tovariš Brcar sam 

zelo presenečen nad članki, za 
katere osebno ni podal nobenih 
izjav. 

Prav tako je izjavil , da do se
daj ni član Zveze združenj bor
cev N O V kakor tudi, da nima 
pogojev za štetje dvojnih let za 
udeležbo v N O B . Ob tej p r i l ik i 
smo ugotovili, da res obstajajo 
težave, posebno kar se tiče od
daljenosti krajev od delovnih 
mest in slabega stanovanja. 

Na podlagi ugotovljenih dej
stev bi želeli, da članki, k i so 
objavlieni. ustrezajo dejanske
mu stanju oziroma resnici. 

V najkra jšem času pa se bo 
sestal občinski odbor Z Z B N O V 
in komisija za skrb za borce, 
ki bosta obravnavala zadeve 
(barvni televizorji, avtomobili 
itd.), k i so napisane v člankih. 
Vse ugotovitve teh dveh foru
mov bodo objavljene takoj po 
seji v naslednji številki Občin
skega poročevalca. 

Predsednik komisije 
Skrb za borce: 
Alfonz Avbelj 

Tudi na področju sredstev 
javnega ob veš: arija obstajajo 
stvari, ki Se danes — v razma
hu vseh vrst obči! — niso v ce
loti razčiščene in določene, 
fcna teh je moraia, f.odročje 
etike Posebno v zadnjem času 
je vprašanje kaj je moralno v 
obveščanju in kaj ne stalno na
vzoče 

V zadnji številki Občinskega 
poročevalca smo objavili članek, 
ki je vzbudil v domžalskih 
športnih krogih mnogo prahu, 
posebno med tistimi, ki sprem
ljajo domžalske košarkarje sko
zi tekmovanje drugi zvezne lige 
s strani. Bolj kot je bilo priča
kovati pa je razburil tudi dom
žalske košarkarske, funkcionarje, 
ki s KK Domžale delajo. 

Pojavile so se trditve, da Ob
činski poročevalec tega članka 
(članek A. Zajca: »Zdrav duh 
(?) v zdravem telesu«) ne bi 
smel objaviti, češ. da taki član
ki, kot je omenjeni, jemljejo še 
tisto malo preostale delavoljno-
sti posameznim športnim funk
cionarjem, ki v današnjih pogo
jih še hočejo amatersko delati. 

» P R E V E R J A N J E « 
Na kratko: tovarišu Brcarju 

se opravičujemo zaradi netoč
nosti navedb in ker ie postal 
predmet javnega razpravljanja. 
V pogovoru mi je sam razložil 
in jiokazal dokumente, iz kate
rih je razvidno, da se mu sode
lovanje v N O B šteje v pokoj
ninsko dobo — vendar ne dvoj
no. Ni član Z Z B in tudi ni 
organizacijo prosil za pomoč 
(tega tudi pisec članka ni trdil). 
Ima pa prošnjo za stanovanje 
na občini. Z ostalimi navedbami 
v prvem članku (socialno, 
zdravstveno stanje instanovani-
ske razmere) pa se strinja in 
meni. da so točne. O tem sem 
so lahko tudi sam prepričal . 

Ali Brcar po vsem tem ni še 
vedno bolj upravičen dobiti 
d ružbeno pomoč (stanovanje!, 
kot posamezniki, k i so dobili 
zemljišče in kredite? In če osta
nemo v okviru Z Z B : ali niso te 
pomoči bolj potrebni nekateri 
drugi borci? Ka j je z vsemi 
tistimi borci, k i so dobili samo 
po> nekaj sto tisoč dinarjev kre
d i t ^ za ureditev razmer pa bi 
potrebovali neprimerno več? In 
kaj je z vsemi drugimi občani, 
ki žive v neprimernih stanova
njih, z Brcar jem vred? Kakšni 
so bi l i kriteriji za podeljevanje 
ugodnosti, k i j ih nudi družba? 
Ali si res lahko dovolimo, da 
ne upoš tevamo socialnega sta
tusa prosilca, kot je bilo to iz
javljeno v TT? A l i niso tudi 
med borci razlike? En i potre
bujejo več kot drugi — saj ima
jo nekateri že lepa stanovanja. 
In končno, ali taki. ki že imajo 
urejene razmere, sploh še po
trebujejo družbeno pomoč? 

V TT je bilo poudarjeno, »da 
je prav. da je zemljišče dobil 
borec, oče šestih otrok, ki je do 
sedaj živel v nemogočih živ
ljenjskih razmerah, prav je tu 
di, da je parcelo dobila družina, 
ki se sedaj stiska v eni sami 
sobi . . ,« In isto velja še za vse 
druge borce, k i so pomoči po
trebni. 

In ne samo. da je prav, da so 
dobili pomoč, dobili so premalo. 
Zakaj niso raje dali več tistim, 
ki so pomoči potrebni, da bi re
šili njihove stanovanjske pro
bleme? 

Ost č lankov v časopisju ni 
naperjena proti borcem nasploh 
in proti družbeni pomoči. Ci l j 
kr i t ike so posamezniki, k i so po 
tej poti dobili parcelo ali kre
dit, čeprav so bi l i gmotno pre
skrbljeni in so že imeli dobro 
stanovanje in primerne dohod
ke. Neposredno so bi l i s tem 
pr ikra jšani ostali borci sami (in 
šele posredno Brcar in podobni). 

O vseh teh vprašanj ih naj 
spregovore tudi borci na svoji 
skupščini . 

In še o »kra tkem času« za 
preverjanje: 

P rv i članek o Brcarju je iz
šel 15. junija 1.1., drugi, k i tudi 
citira prvega, pa 15. septembra 
1.1. Članek v T T je izšel 1. ok
tobra t. 1. Poglejmo, koliko časa 
je bilo na razpolago za prever
janje. Od 15. junija do 4. okto
bra je stodeset dni, od 15. sep
tembra pa 19 dni. Od izida 
č lanka v TT do 4. oktobra je 
seveda samo tri dni. 

Kol iko časa pa zahteva tako 
preverjanje? Treba se je zape
ljati k Brcarju, kar sicer res ni 
lahko, in ga povprašat i , a l i so 

navedbe v č lanku točne. To 
zahteva dve uri ali dopoldne, če 
se hočeš malo več pogovoriti. 
Pa vendar, v razmeroma krat
kem Času ga je mogoče opraviti. 

Vsiljuje se mi vprašanje , ali 
je v Domžalah res potrebna ob
java v večjem časopisu, da zač
nemo stvari »preverjati«? 

Ce bo »preverjanje« vseh za
dev trajalo toliko časa, potem 
na rezultate lahko čakamo še 
leta. T. Pačnik 

Ob vsem tem nastaja vpraša
nje (in lega danes postav ljamo) 
ali je Občinski poročevalec 'isti 
organ obveščanja, ki IMA PRA
VICO o vseh problemih, ki se 
pojavljajo, svoje bralec informi
rati, sporočati razpravo in naka
zovati rešitve. Zdi se nam, da 
je prav. da probleme, ki v res
nici obstajojo, načenjamo, pa 
tudi da iščemo poti za razrešitve 
le-teh. Sprašujemo se ali bodi 
list samo Uradno glasilo Soc. 
/veze, izdajatelja ali tistega, ki 
'laje večino sredstev zanj, ali 
hodi le časopis, kjer bo vse pri
kazano lepo. kot da je v resnič
nem življenju res tako. Brez 
problemov, perečih in za marsi
koga pekočih aktualnosti, brez 
tega in onega, ker se marsiko
mu (posebno kadar je graje 
vredno) -zdi za objavo nemoral
no. 

Vemo, da je prav, odpirati ta
ke probleme, ki so aktualni in 
pereči in da je v tem prlMtnn 
morala družbe. Nujno pa je, «7 
člankar stvar preveri, da jih n, 
napihuje, sprevrača njihov po
men, poveličuje ipd. Slej ko prej 
je — se razume — tudi kazensko 
za svoje besede odgovoren. 

Ob analizi kakršnega koli 
članka pa nikakor ne moremo 
odobravati početja tistega, ki se 
ntavlja ob nebistvenih podrob
nostih in skuši spodbijati (isto, 
kar je v pisanju objektivnega in 
dobronamernega. 

Čeprav so včasih problemi, ki 
jih v časopisih obravnavamo, za 
marsikoga neprijetni, je vseka
kor bolje, da se z njimi soočimo, 
kakor pa da kot noj tiščimo gla
vo v pesek, s čimer se le odda
ljujemo od rešitve. Tega pa 
prav gotovo nihče ne želi. 

M B 

Davčne olajšave z a k m e t i j s k e p r o i z v a j a l c e 
Začasne oprostitve prispevkov 

na dohodek od zemljišča čl. 13 
občinskega odloka o prispevkih 
in davkih občanov občine Dom
žale, Ur. vestnik, št. 2/69 se p r i 
znajo, kadar je prispevni zave
zanec zemljišče, ki je bilo ne
uporabno za kmetijstvo, z i z 
rednimi investicijami zboljšal 
tako. da se lahko na takem 
zemljišču gojijo določene kme
tijske kulture. Kot izredne in
vesticije se smatrajo regulacije, 
zaščite pred poplavami, izsuše-
vanja, namakanje, drenaža, za
ščita pred hudourniki, ka lc i f i -
kacije z melioracijami kisle 
zemlje in še drugi ukrepi za 
izboljšanje zemlje. 

Vsa ta dela pa morajo biti 
izvršena pod nadzorstvom in 
po navodilih za kmetijstvo in 
gozdarstvo pristojnega organa. 
Kadar je prispevni zavezanec 
na tak način dosegel izboljšavo 
zemljišča, zaprosi z vlogo, kateri 
predloži potrebno dokumentaci
jo in dokaze, pr i davčni upravi 

za priznanje olajšave, ki mu jo 
v takem primeru davčni od
morni organ tudi prizna za dobo 
10 let. 

Zavezancem, ki so svoje kme
tijske površ ine zasadili v povr
šini nad 20 arov s češpljami. 
jablanami, h ruškami ali drugim 
plemenitim sadjem, se začasna 
olajšava prizna za dobo 8 let. 
Za dobo 10 let pa se prizna, ka 
dar se zasadijo z orehi. 

Za vse take nasade je potreb
na privolitev pristojnega kme
tijskega organa, njegovo stro
kovno mnenje glede vrste in 
sorte drevja. Vse te začasne 
oprostitve se priznajo od 1. j a 
nuarja naslednjega leta po iz
polnitvi vseh pogojev, k i so 
vplivali na oprostitev. 

S tem člankom zaključujemo 
pojasnila o raznih prispevnih — 
davčnih ola jšavah, k i so z za
konom in občinskim odlokom 
določene za zavezance — kme
tijske proizvajalce. 

M. P. 



Temelma skupnost o t r o š k e g a varstva ustanovljena 
V ponedeljek 28. septembra 

se je po temeljitih pripravah 
iniciativnega odbora sestala te
meljna skupnost otroškega var
stva na svoji ustanovni skup
ščini. Po uvodnem referatu 
predsednika Iniciativnega odbo
ra tov Jakoba Cemeta in ob
sežni razpravi predsednice iz
vršnega odbora republ iške skup
nosti otroškega varstva, so bi l i 

izvoljeni prvi samoupravni or
gani te, za domžalsko občino 
prepolrebne skupnosti. 

Skupščina šteje 25 članov, 
njen predsednik je republiški 
poslanec Jernej Lenič, pred
sednica izvršnega odbora, ki K 
sestavljen iz sedmih članov 
skupščine, pa je tovurišica Ma
rija Ivkovičeva. 

Kaj bo delala skupnost o t r o š k e g a varstva 
Na ustanovni skupščini te

meljne skupnosti otroškega var
stva (v nadaljevanju TSOV) je 
bi l med drugimi akti sprejet tu
di program dela. Ob tem je bila 
izrečena misel, da je precej dr
zen. Res je tako, program dela 
je drzen, vendar tako zahteva 
sedanje stanje otroškega var
stva v občini. 

Poleg predvidenega razvoja 
mreže vzgojno varstvenih zavo
dov (vrtcev in jasli) se bo TSOV 
morala ukvarjati tudi z drugimi 
vprašanj i , ki sodijo v to pod
ročje. Ce bi za srednjeročno ob
dobje ostali enaki instrumenti 
(prispevne stopnje, delitev) in 
ob solidarnosti vseh aktivnih 
občanov, bi bilo moč v naprej 
vsako drugo leto zgraditi nov 
objekt otroškega varstva in na 
ta način bi vsako leto zajeli 
1 °/u več otrok Seveda, pa bo 
TSOV morala s pravilno poli t i 
ko tudi skrbeti za smotrno v la 
ganje denarja. 

Novi vrtci in jasli bodo zahte
vali več kadra. S programom in 
jjravilno kadrovsko politiko 
preko š t ipendiranja in usmerja
nja mladine v te potrebne po
klice, bo moč zagotoviti tudi to. 
Seveda, pa bosta na tem pod

ročju morali tesno sodelovati 
obe skupnosti, izobraževalna in 
TSOV Program potrebnih ka
drov bo predložen Skupščini 
občine, ki bo poleg obravnave 
o potrebnem številu morala za
gotavljati' tudi ustrezno višino 
denarja za osebne dohodke in 
druge izdatke, vezane za funk
cionalnost. 

Vzporedno z rastjo kapacitet 
v vzgojno varstvenih zavodih 
bo T S O V S pomočjo strokovnih 
služb pripravila pregled 6 soci
alni strukturi varovancev, k i so 
že V zavodih in pregled otrok, 
ki so varstva in vzgoje najbolj 
potrebni. Skratka, namen je v 
tem. da se tudi tistim otrokom 
omogoči varstvo, katerih starci 
danes še ne zmorejo plačevati 
prispevkov za otroke v vrtcu 
ali jaslih. V določenem deležu 
bo T S O V subvencionirala 
oskrbne stroške za te otroke v 
V V Z , če bodo tudi vsi drugi, ki 
so dolžni skrbeti za to. dali svoj 
delež. Družbeni dogovor vseh 
dejavnikov v občini nai bi za
gotovil realizacijo te naloge, ka
tere cilj je. tudi otrokom rev
nejših s taršev zagotoviti var
stvo in vzgolo, 

T S O V bo pospeševala tildi 
druge varstvene oblike otrok v 

P r a z n o v a n j e 7 5 0 - l e t n i c e D o b a 
O pripravah na to praznova

nje smo bralce sproti obveščali 
v našem glasilu. Sedaj pa. ko 
|e ta dobski jubilej mimo. po
glejmo, kako so Dobljani pra
znovali. 

Pobuda za praznovanje tega 
visokega krajevnega jubileja je 
prišla iz vrst jamarjev. Doblja-
ne je pridobil za to misel Stane 
Stražar , ki je obenem predsed
nik jamarskega kluba Simon 
Robič — Ivan Sesek. O tem. da 
so jamarji 5. aprila 1970. t. .1 
dva dni prej, ko se pred 750 
leti prvič omenja Dob v pisanih 
vir ih, organizirali v Delavskem 
domu na Vi ru svečano akademi
jo v počasti tev tega visokega ju
bileja, ki je lepo uspela, smo 
že pisali. Tudi poletno jubilejno 
praznovanje so začeli jamarji 
20 junija zvečer so priredili na 
prostem pred k rumperšk im gra
dom že osmič tradicionalno pr i 
reditev Adam Ravbar. Letošnja 
pomeni z ozirom na prejšnje ve

lik korak naprej. Posebnost je 
bila krstna izvedba skladbe Ma
tija Ton ic i - K a j čakaš Turčin«. 

Odlomke iz pesmi A. Aškerca. 
J. Stritarja in S. Gregorčiča je 
izbral, dramatiziral in zrežiral 
Stane Stražar V glavnih vlogah 
tega novega dela so kot solisti 
lil igralci nastopili Mic i Repe 
(mati). Betka Rode (Anka) Jo
že Le kan (Turek), Rok Lap (ja-
ničar). Tone Merela (hlapec, in 
Pavle Vojska (Ravbar). Za to 
novost v našem kulturnem živ
ljenju gre zahvala skladatelju 
Tomcu in seveda tudi solistom 
združenemu pevskemu /boru 
(pevci iz Doba. Ihana in Dom
žal), ter dirigentu Tonetu Jova
nu, ki so kljub časovni stiski delo 
temeljito naštudiral i in kvalitet
no izvedli Prizori so navzoče 
pritegnili, le škoda da je neka: 
nediscipliniranih mladoletnih 
obiskovalcev motilo predstavo 
Izkazalo se je. da je nova raz-

ubčini Tako bo pripra. 'a skup
no s TIS program prehrane 
otrok, posebno kar se tiče kako
vosti hrane Ob letošnji inter
venciji republ iške skupnosti 
otroškega varstva, ki je name
nila denar za to. da se vsem 
otrokom zagotovi enkrat teden
sko mleko več v šolski prehra
ni, bo skušala usmerjati te vr
ste družbeno pomoč predvsem 
v pasivne j le kraje naše občine, 
kjer so potrebe večje 

Nova samoupravna skupnost 
bo sodelovala z zdravstveno 
službo in spremljala zdravstve
no stanje otrok, pri tem pa si 
bo prizadevala, da bo. Ce bo po
trebno tudi intervenirala tam. 
kjer se bo pokazala potreba, E 
svojo pomočjo. Se posebno pa 
bo razvijala skrb za zdravstve
no preventivo in zagotavljanje 
le-te v vzgojno varstvenih za
vodih. 

Poleg našte t ih nalog bo TSOV 

poreditev — oder je stal naspro
ti gradu — ugodno vplivala na 
zvočnost prostora. Soliste in 
zbor sta pri klavirju in elek
tronskih orgijah spremljala M i l 
ka Zivulovič in Tomaž Habe. 

Teden kasne te je prav tako v 
okviru dobskegn praznika Pro
svetno društvo Miran Jarc i / 
Skocjana uprizorilo na K r u m -
perku zgodovinsko dramo Crna 
žena. Delo le bilo kvalitetno po
dano, obisk pa je bil z ozirom 
na to da so v zimski sezoni že 
gostovali z njim na okoliških 
odrih, nekoliko slabši. 

V nedeljo 28 junija so v pro
storih osnovne šole v Dobu od
prli razstavo Dob v slikah. Tudi 
za to razstavo le slike zbral in 
uredil član jamarskega k*<ih«> 
Stane Stražar Razstavljenih Se 
bilo okrog 500 zgodovinskih fo
tografij s celotnega dobske < 
področja, 

'Zanimiva je bila tudi ffcjfkfl 
panjskih končnic, del" im. '- ' - 'h 
slikanev in dve kamrej: -lavi 
kot ostanek nekdanjee-i dvor«a 
na Vesevski. Višek zanimanja 

Domžalska občina je 
ena tistih, v kateri je 
zaposlenih več žensk 
kot moških. To dej
stvo pa še gaasneje 
kot drugod postavlja 
vp .ašanje predšol
skega m šolskega 
varstva otrok, k i so 
doma brez nadzora. 
Vzgojno varstvene 
ustanove, tj. vrtci in 
oddelki podal jšanega 
bivanja v šolah so 
edina reši tev. Pro
gram Temeljne skup
nosti otroškega var
stva predvideva med 
drugim tudi hi trejšo 
izgradnjo vrtcev, pri 
čemer ima vso pod
poro občinskih foru

mov 

posvetila tudi pozornost var
stvenim oblikam razvojno mo
tenih otrok in progrr.e.isko 
usmerjala svojo dejavnost. 

V svojem delu bo nova samo
upravna skupnost sodelovala z 
vsemi družbenimi dejavniki, še 
posebno pa s krajevnimi skup
nostmi in tudi s starši. Zavzela 
se jc tudi za to. da v okviru 

TIS še nadalje obstaja organ, 
ki se bo bavil z vsebino vzgoj
nega dela v vzgojno varstvenih 
zavodih. 

Člani TSOV so na ustanovni 
skupščini pokazali na množico 
problemov in nalog, ob tem pa 
so se zavedali, da se vse v enem 
ali dveh letih ne more izvršiti. 
Razprava o problematiki otro
škega varstva v občini pa je po
trdila, kako nujno je bilo. da se 
je ustanovila taka institucija, ki 
se bo v celoti posvetila n a č r t n e 
mu razvoju otroškega varstva v 
občini. Mari ja Ivkovič 

pa je razstava dosegla v nede
ljo 5. julija, ko je bil ves dan 
razstavljen Hasanov plašč iz 
Narodnega muzeja iz Ljubljane. 
0 tem plašču je znano, da ge je 
prinesel iz zgodovinske bitke pn 
Sisku Adam Ravbar 1993 leta. 
Razstavo si je ogledalo 2000 lju
di. 

11. jul i ja zvečer pred osrednjo 
slovesnostjo je bil nad Dobom 
ognjemet, organiziral ga je dr 
Ivo Pevec, na Močilmku pa so 
streljali z možnarji Nato je 
Prosvetno druš tvo Svoboda Dot. 
uprizorilo pred spomenikom pa
dlim Tavčarjevo dramo Cveti« 
e jeseni Zjutraj 12. julija je bi
la budnica domžalske godbe n ' 
dobskih cestah Ob 9 uri pa 
svečana seja kraievne skupnosti 
'. obnov!lenem gasilskem dome 
1 Dobu. nato pa otvoritev nove 
a--'alt ne ceste skoz.i Dob. 

Dob ie bil ta dan okrašen, kot 
na i brž še nikoli Gasilci, ki so 
!a dan praznovali tudi BO-letnic, 
abotoia so postavili po vasi v i 
soke mlaje, prebiva« i -o okra
sili svoje domove s cvetjem in 



zastavami, »kratka vsepovsod 
praznično vzdušje, kakršnega si 
sicer v Dobu kar težko pred
stavljamo. 

Popoldanska slovesnost t i je 
začela ob dveh, ko so se na plo
ščadi pred tovarno Toanma 
Zbrali športniki , pionirji, gasilci, 
jamarji in veliko narodnih noš 
od blizu in daleč. Najbolj zani
mivi del parade, ki se Je razvi
la skozi Dob, pa so bili vozarjl. 
P r i tem so se najbolj" odrezale 
okoliške vasi. Zejani so te pr i 
peljali v Dob z dvema vozovo
ma, predstavili so orača ln plc-
tice slamnatih kit. Skocjani po
ljedelca — sejalca. Prevaljci 
mlat iče s cepci. Kr t inc i so po
kazali, kako so včasih vozili fur
mani v Trst, terice so trle lan, 
prcdlce so predle, z Račncga vr
ha so se pripeljali v Dob ogljar-
Jt z zakurjeno ogljenico in sta
rim kmečkim harmonikarjem. 
Račani so prikazali , kako so 
včasih kmetje doma predelovali 
mleko, tesarji so bi l i iz Rače in 
Zaloga, drvarji iz Podreč, žanjl-
ce z Gorjuše. kosci in grabljice 
pa s Kollčevega. Najbolj pa so 
se postavili Količani s kmečko 
hišo v starem slogu. Na čebelar
skem vozu so bile najbolj zani
mive stare panjske končnice 
(trideset) izdelki ljudskih slikar
jev. Zanimivi so bili tudi stan 
dobski obrtniki nn vezu. K o je 
odjezdil izpred tribune s čast
nimi gosti še »Adam Ravbar* s 
svojo vojsko, je bi l najzanimivej
ši del popoldanske slovesnosti 
mimo. Se bi lahko naštevali , ka
ko so se predstavile posamezne 
vasi, toda za zaključek samo to, 
da »o prav vse vasi s celotnega 
dobskega področja sodelovale v 
vel iki povorki, kakršne v Dobu 
še ni bilo. Ta zanimivi del po
vorke, v kateri je sodelovalo 20 
vozov in okrog 200 ljudi, je or
ganiziral Stane Stražar , ki je 
povorko tudi vodil . Vseh ude
ležencev v povorki je bilo nad 
500. Po mnenju udeleženih go
stov in gledalcev se ta dobska 
starinska parada lahko primerja 
z ljubljansko kmečko ohcetjo. 
Po eni strani pa da je celo bolj
ša, saj je bila bolj domača in 
sproščena. Vsi udeleženci so so
delovali iz lastnega zadovoljstva 
in brezplačno, zato je bilo nji
hovo veselje res spontano. 

Osrednja slovesnost je bila v 
središču starega Doba pri Stare-
tu. Tu so gasilci priredili veliko 
vrtno veselico. Občinsko skup
ščino je zastopal Jakob Cerne. 
Papirnico Količevo Ivo Sonc. 
Društvo za raziskovanje jam 
Slovenije dr. Franc Habe. Med 
častnimi gosti in predstavniki 
organizacij na tribuni je bilo 
tudi več starih Dobljanov. Po 
govorih je moški pevski zbor 
pod vodstvom Ivana Grošlja za
pel skladbo Stanka Premrla 
»Slovanska pesem- združeni 
pevski zbor pa pod vodstvom 
Toneta Juvana in ob soremliav; 
domžalske godb«3 pesmi: »Delav
ski pozd rav . -Pesem o svobo
di« in »Zbor sužnjev« iz Verdi 
jevo opere Nabuen 

To jubilejno praznovanje bo 
ostalo Dobljanom in vsem, ki so 

Odkrili so spomenik Rezki Dragar 
V nedeljo 27. septembra je 

bil v Dragomlju pod pokrovi
teljstvom predsednika skupšči
ne občine Domžale, Albin« K l e -
menea odkrit spomenik narod
nemu heroju Rezki Drugar. 

Ob tej slovesnosti se Je zbralo 
ns šolfikem dvorišču In tudi na 
novi asfaltirani cesti veliko š te 
vilo domačinov In okoličanov, 
oba podpredsedniku SOb Dom
žale, upokojeni general Juka 
Avšič, narodna heroja Mi rko 
Jerman in Prane AvbelJ-Lojko. 
predstavniki družbeno-pol l t lč -
nih organizacij, domžalska god
ba, gusilcl. narodno noše, moški 
pevski zbor Druš tva upokojen
cev Domžale, mladinski pevski 
zbor osnovne šole Vencelj Per-
ko iz Domžal, enota teritorialno 
obrambe ln zastopniki delovnih 
kolektivov. 

Zbrane Je v Imenu organiza
torja, t), krajevne organizacije 
Z B in S Z D L Dragomel j -Pša ta 
pozdravil neumorni predsednik 
pripravljalnega odbora učitelj 

Pavle Peterka, takoj za tem, ko 
je godba odigrala himno. Slav
nostni govor je imel predvojni 
sodelavec in Koborrjc pokojne 
Rezke Drugar, tovariš Cveto 
Novak, ki je orisal l ik pokojne 
revolucionarke in nato tudi od
kr i l njen doprsni kip, delo aka
demskega slikarja Staneta K o -
lenca. Četa teritorialne obram
be je izstrelila čas tne salve, na
kar so delegacije položile vence. 

Sledi l je kulturni program, 
pri kalerem so sodelovali dom
žalska godba. Moški pevski 
zbor Društva upokojencev Dom
žale, mladinski pevski zbor os
novne šole Vencelj Perko iz 
Domžal in recitatorji. 

Prav je, da ob tej p r i l i k i 
spregovorimo še nekaj besed o 
kiparju, k i je izdelal kip Rezke 
Dragar, Stanetu Kolencu. Rojen 
je b i l v L i t i j i leta 1909. K o mu 
je bilo 14 let, se je vpisal v k i 
parski oddelek ljubljanske Teh
nične srednje šole. T u se je iz
popolnjeval pr i prof. Francetu 

Dolo mladinskega aktiva Prevojc-Šentvid 
Naš mladinski aktiv Prevoje-

Sentvid je že dalj časa eden 
najboljših v naši občini. Dokaz 
za to je »priznanje O F sloven
skega naroda«, k i nam ga je 
podelila O K S Z D L Domžale ob 
letošnji prvi podelitvi priznanj 
najbolj zasluženim organizaci
jam za delo na družbcno-pol i -
t ičnem področju, v športu, k u l 
turi itd. 

Mladinci s Prevoj in Šentvida 
smo res ponosni na to priznanje 
in ga skušamo na vsak način 
opravičit i . V ponos so nam do
seženi uspehi na minul ih po
membnih športnih tekmovanjih. 
Najbolj smo veseli uspeha, k i 
so ga dosegli naši mladinci na 
letošnjem tekmovanju »Po po
teh partizanske Ljubljane«. 
V najtežji disciplini — partizan
ski mar š na 28 k m — so dosegli 
13. mesto, oziroma 2. mesto 
med tekači amaterji in tako 
uspešno zastopali našo občino 
na tej množični prireditvi. Na 
tekmovanju v teku po domžal 
skih ulicah maja letos, k i ga je 
organiziralo predsedstvo O K 
Z M S Domžale, je naša ekipa 
zasedla drugo mesto, ker je za
mudila start. 

Najbolj priljubljen in najbolj 
množičen šport, z bogato t radi-

se ga udeležili, še dolgo v lepem 
spominu. 

Odbor za izvedbo praznovanja 
750-letnice Doba je za dobro or
ganizacijo prejel priznanje Ob
činske skupščine Domžale. 

S tem pa je bilo dano prizna
nje domžalskemu jamarskemu 
klubu »Simon Robič — Ivan Se
sek« saj je prav ta največ pr i 
pomogel, da je dobska sloves
nost tako lepo uspela. 

cijo na Prevojah, je košarka 
Naši košarkar j i beležijo dobre 
rezultate v srečanjih z ekipami 
naše občine, tako da marsikate
ra poražena zapusti Igrišče. 
K l jub temu, da so pogoji za 
trening zelo slabi (peščeno in 
prašno igrišče), se naši fantje 
zbirajo vsako popoldne ln do 
poznega večera pridno trenira
jo, žal brez strokovnega vod
stva. 

Omenimo naj še registri
rana klubu, ki sta znana tudi 
izven naše komune in prek me
ja naše domovine, katerih jedro 
tvorijo zopet mladinci mat ične
ga aktiva; to sta T A K in ho
kejski k lub Prevoje. Občinski 
športni forumi bodo morali vse
kakor upoštevati vsa ta dejstvu 
pr i izbiri lokacij za gradnjo 
novih športnih objektov. 

V. Prašnikar 

Kra l ju , Absolvira l je na Umet
niški akademiji v Zagrebu. Iz
delal je vrsto portretov v mav
cu, bronu, in v drugih materi
alih. Njegovo največje delo je 
spomenik padlim borcem v Za
logu nn i, iubi i.mi. izdelal pa je 
tudi kip »Slovenije«, k i krasi 
delovno robo marša la Tita. Se
daj jo pa svojim uspelim stva
ritvam prikl juči l še kip revolu-
cionarke in borke Rezke Dragar. 
Ta uspela prireditev je bila 
istočasne/ tudi zaključek po
membnih dal v tem predelu na
še občine. Vsa zahvala za dose
žene uspehe gre odboru krajev
ne skupnosti Dragomel j -Pša ta , 
prav posebno pa Se prizadevni
ma članoma Pavlu Peterki i n 
Ivanu Marlnšku. 

Naj navedemo le nekaj p r i 
dobitev, k i so plod prizadevno
sti krajevnih organizacij in v i 
soke zavesti občanov, Zgrajen 
je b i l transformator v Dragom
lju, vodovod za obe naselji, k i 
1« sedaj v Izgradnji še za Malo 
Loko in B'flce, asfaltirana cesta 
v dolžini :-<970 m in nabava nove 
motorke Rosenbauer za P G D 
Pšata . .Še v letošnjem letu bo 
napeljan priključek kraja na 
telefonsko omrežje. V teh letih 
•0 prebivalci s prostovoljnimi 
prispevki za v,:a ta dela prispe
vali ca. 33 milijonov starih d i 
narjev. 

V letošnjem letu je bila adap
tirana tudi osnovna šola Dra -
gomelj. Stroški znašajo ca. 13 
milijonov starih dinarjev. 

Krajevna skupnost pa ima v 
delovnem programu še postavi
tev transformatorja na Pša t l in 
nadaljevanje moderniziranja 
stranskih vaških cest. Prizadev
nost občanov K S Dragomelj-
Pšata je lahko za zgled mnogim 
drugim krajevnim skupnostim v 
občini, prebivalcem tega pod
ročja naše občine za dosežene 
uspehe in za res lepo in skrbno 
organizirano prireditev iskreno 
česti tamo. 

Mladinski zbor II. osnovne šole Iz Domžal je sodeloval na pro
slavi ob odkritju doprsnega kip;: Rezki Dragarjevi v Dragomlju 



P J B f l na dom skem 
V lotih IBM in 1!)<i7 je ekipa 

Kamniškega muzeja, Gorenjske
ga muzeja iz Kranja in Zavoda 
za spomeniško varstvo Kranj 
opravilu terenska dela ob raz
iskavah gradov na Gorenjskem. 
Obsežne naloge smo se lotil i iz 
več razlogov in z več c i l j i : 

1. Skoraj vsi grajski objekti 
(ohranjeni in razvaline) pred
stavljajo danes pereče spomeni
ško probleme. Ob vseh prizade
vanjih, da bi postala nusa deže
la čimbolj pr iv lačna za doma
če in tuje turiste, še nismo naši: 
pravega razumevanja za objek
te, ki j ih dru".od j>o svetu vse 
drugače vrednotijo m ne nuzad-
nje tudi -proda in.jo-

Zaradi slabega ali n ikakršne
ga vzdrževanja, z redkimi izje
mami, pri nas gradovi propada
jo, škoda je vsak dan večja. Tu 
ne misiimo samo na rnaierialno 
škodo; v ruševinah izginiajo 
spomeniške Vrednote, ki so na
stajale skozi stolet nt se izpopol
njevale in dale naši pokrajini 
svojstven čar. Z muni ugaša naš. 
čut odgovornosti, prizadetosti, in 
pred parolo »ni tUl »tja-, j>n -
znavamo pora/. Kljub vsej za
konski zaščiti, spomeniki le da
lje propadajo. 

2. Od Valvasorjevega orisa 
gradov nu Kranjskem, so zgodo
vino posameznih gradov š tudi
ral i zgodovinarji in umetnostni 
zgodovinarji predvsem na pod
lagi arhivskih virov, arhitektur
nega izgleda in l ikovnih vred
not. Valvasor nam ni zapustil 
tlorisnih zasnov gradov. Te pa 
so za čas nastanka gradu zgo-
vornejše od arhivskih virov, ki 
lahko grad omenjajo mnogo 
kasneje, kot je resnično nastal 
S študijem tlorisov in kompara
cijo najdemo odgovor na vpra
šanje, kdaj so grad postavili. 
Ena glavnih nalog, ki smo si 
jih zastavili, so bile prav meril -
ve in izrisi grajskih kompleksov. 

Iz obsežnega gradiva, ki sme 
ga zbrali, bomo v nekaj nada
ljevanjih objavljali gradove z 
domžalskega območja z željo, da 
nam bralci sporoče še morebiti 
neregistrirane podatke ali po
sredujejo fotografije predvojne
ga stanja gradov, ki so med 
vojno ponoreli. 

Do sedaj opravljeno delo in 
zbran material predstavljata še
le začetek obsežne študije posa
meznih gradov. 

Gradove bomo objavljali po 
kronološkem zaporedju najsta
rejših ugotovljenih gradbenih 
faz. 

O najstarejših gradovih na Go
renjskem poročajo v i r i že v 10. 
in 11. stoletju. Večina naših 
srednjeveških gradov pa se v l i 
stinah omenja v času 12. in 14. 
stoletja. Znači lna zanje je stol-
pasta oblika (kvadratnega ali 
pravokotnega tlorisa), s t ra teško 
odlično izbrana lega na težko 
dostopnih in že po naravi zava
rovanih krajih. Stolpasti grado
vi (turni) so bili utrdba in sta
novanje obenem. Nadaljnja raz
vojna faza so gradovi z loče
nim stanovanjskim palaciumom. 

V tej obliki diferencirano graj
sko poslopje je potrebovalo za 
svojo zaščito posebno obzidje, 
ki so ga v dobi gotike dopolnje
vali še značilni obzidni stolpi. V 
nadaljnjem razvoju uradov je 
opaziti vse večjo pozornost sta
novanjskemu delu gradu. V 
drugi polovici 15. in v začetku 
Ki. stoletja postavljajo gradove 
v ravnini, vendar j ih zaradi tur
ških vpadov in kmečkih nere
dov dobro zavarujejo. Tako 
imenovani dvoriščni gradovi so 
bili utrjeni z značilnimi ogelni-
nii stolpi (npr. Brdo pri Luko
vici , Krumperk). V tem času pa 
se pojavijo tudi munj utrjeni 
objekti, graščine enostavnega 
pravokotnega tlorisa pri kate
rih stolpi okrne v ogelne pomo
le (npr. Cesenik). 

V 17. in 18. stoletju ne more
mo govoriti o enotnem tipu 
gradov. Večina do tedaj stoječih 
je bila barokizii anu. Eden naj
kvali tetnejših primerov grajske 
arhitekture na prehodu iS 17. v 
111. stoletje je bil grud Groblje. 

V 10, in 20. Riolelju postaje 
notranjost gradov vse bolj re
prezentančna. Gradove krasijo 
razčlenjene fasade, grajski vrto
vi , bogata stopnišča. 

V vihri druge svetovne vojne 
je tudi na Domžalskem Izginilo 
nekaj vrednih in lepo opremlje
nih gradov. 

Razvpita starega 
t u 

Legenda nam sporoča, da Je 
že v it, stoletju postavil vojvoda 
Menga svoi grad na manjši 
vzpetini nad M f n g i i m . Rodbino 
nemških gospodov omenjajo li 
sline V letih 1154 in 1150. 

Na hribu nad Mengšem lahko 
res še danes opazimo dva pete
rokotna platoja, ločena s tremi 
obrambnimi mrki Na manjšem 
iužnem platoju so ruševine ka
pelice sv. Lovrenca. 

Mengeš je zelo stara naselbi
na z močno kontinuiteto poselit
ve. Znane so arheološke najdbi 
Iz s tarejše železhe dobe, iz časa 
rimske okupacije nnftih krajev 
in s slovanske nekropole (oko
lica župnišča). 

Na vprašanje , kaj ln kakšen 
je bil »Mengov grad«, bodo da
la odgovor le arheološka izkopa
vanja no obeh platojih Raz
iskave imajo v programu del za 
leto 107.1. 

Gr*d na Limbarski gori 
(Ulinberg) 

O gradu, ki ga listine omenjajo 
že leta 1150 in je stal na L i m -
barski gori. vemo le, da so ea 
postavili gospodje Limbarski . 
Razvaline gradu so bile že v 17 
stoletju pokrite z rušo. Na pod
lagi zgodnjih omemb in tipične 
srednjeveške lege ga uvrščamo 
med najstarejše gradove na 
Kamniško-Domžalskem. 

Grad Kolovec — Valvasorjev bakrorez 

Stari grad Kolovec 
(čeriachstein) 

Na težko dostopnem hribu 
nad vasjo Kolovec se še danes 
ogledujejo po dolini razvaline 
mudu Kolovec. Prva omemba je 
iz leta 12h7, sodeč po tlorisu, na
činu gradnje in legi gradu pa je 
nastal vsaj že v 12. stoletju. 

28 metrov širok notranji ob 
rambni jarek loči med seboj 

starejši vzhodni in mlajši za
hodni del gradu. Kolovec je pr i 
mer t. im. kastelnega tipa gradu, 
kjer stolp in stanovanjski pala
či um obdaja obzidje. Grad je v 
10. stoletju pogorel. Takratni 
lastniki gradu, Hohenwarti, so 
okoli leta 1530 postavili v nižini 
nov grad — spodnji Kolovec 
(pogorel med drugo svetovno 
vojno), 

(Nadaljevanje sledi) 
Mi r ina C. Zupančič 

0 0 p r v ; o b l e t n i c ; m a d i n s k ? p a k t i v a I r o j a r e 
Mladinski aktiv Trojane je bil 

ustanovljen 27. julija 1909 na 
lastno pobudo. Šteje le okrog 
30 mladincev. 2e takoj na za
četku smo pokazali veliko pri
zadevnosti in volje do delu. 
S športno, kulturno, zabavno in 
izletniško dejavnostjo je pre
pleten večji del našega progra
ma S športnim delom smo za
čeli 1905. letu. Sodelovali »m" 
že na občinskem in medobčin
skem prvenstvu. Naš nogomet
ni klub »Polet« le letos igral v 
L N P . HezuJfati bi bil i lahko 
mnogo boljši, če bi imeli svoje 
igrišče. Občinska konlerenc.i 
Z M S Domžale nam je omogo
čila nakup mize za namizni te
nis, vel ika želja športne sekcije 
oziroma vseh članov aktiva Du 
je. da bi zgradili košurkarsko 
igrišče. 

Na področju kulture in pre
svete organiziramo vrsto za
bavnih prireditev pod naslovom 
»Veselo srečanje«. V svojem 
kraju želimo po dolgoletnem 
premoru spet spraviti na noge 
družabno življenje. Za letošnje 
leto smo sestavili zelo obsežen 
program, vendar gu zaradi ne
razumevanja občinske zveze za 
promet in kulturo ne bomo mo
gli realizirat!. V programu smo 
imeli ustanovitev svojega mla
dinskega gledališča, zaradi po
manjkanja sredstev pa tudi n i 
smo mogli pripraviti proslave 
ob dnevu žena. A l i nI škoda za
muditi priložnosti, ko imamo 
l iudi , k i se žel i in resno oprijeti 
dela, na ne naidejo razumeva
nja. Ze ob ustanovitvi aktiva 
smo začeli razmišl jat i o svojem 

lastnem prostoru, kjer bi se se
stajali in razvijali svoje dejav
nosti. Edini neizkoriščen pro
stor, k i nam je b i l na razpola
go, je bi l v Zadružnem domu. 
Za dve mali sobi, za kateri smo 
zaprosili stanovanjsko podjetje, 

ki upravlja poslopje. SO zahte
vali najprej mesečno najemni
no okrog 100 din. Šele po 
dolgem dogovarjanju so narr. 
dali te prostore v brezplačno 
uporabo. Eno sobo smo uredili 
zu foto temnico, kjer bomo de
lal i v okviru Ljudske tehnike, 
bi l i pa smo že pobudnik za 
organizacijo tečaja za voznike 
A in B kategorije. 

K o :ie prostovoljno gasilsko 
druš tvo Trojane gradilo gasil
ski dom. smo sodelovali pri de
lovnih akcijah, za oddolžitev pa 
lahko uporabljamo prostore v 
domu za razne prireditve. 

V programu vsakega mladin
skega aktiva mora biti tudi po-
vezuva oziroma sodelovanje z 
vsemi družbeno-polit ičnimi, or
ganizacijami v kraju. Odločili 
smo se. da organiziramo kon
ferenco, k i naj bi imela pred
vsem namen, dogovoriti se o 
skupnih akcijah Vendar smo z 
žalostjo ugotovili nerazumljivo 
odsotnost predsednika K S kot 
tudi K O S Z D L . Z odsotnost m 
sta nam pokazala, kakšno bi 
bilo njuno poročilo. A l i smo 
ustvarili š to konlerenco pol i -
ličtio trenje na vasi. kot nam 
nekateri očitajo? Ena osnovnih 
značilnosti vsakega mlađega 
'•'oveka da želi aktiven, 
da nI zadovoljen r doseženim 
in si žeh naprej ter včasih pre-



Stane Habe 

IG oktobra 1920 se je na V r h 
niki mlinarju Tomažu rodil 
Domžalčanom dobro znani glas
benik, ravnatelj Zavoda za glas-
bmo izobraževanje, S l i n e Tlabe. 

Osnovno šolo je obiskoval na 
Vrhn ik i , nato pa se je vpisal v 
Glasb»nc matico in orglarsko 
ši lo . ki -o n umemo končal 
le-a IMS Se fttc'ga leta jo b i l 
n w i o ' i 5 j i za ob* in skota tajnika 
' . ' i organisia v L u n a h v Suhi 
krtJ:.n» 2e v februarju leta 1942 
SO ga" I'i ' .i.iani atoi ' ral i . edpe-
ljal.i najprej v ko - '.':;!,»'. od tam 
pa v zapore b^pHskS vn :a"nice 
v Ljubi ?.tv Poslan je bi! v i n -
ternsciio v Oonsrš. 'na Pob in 
v. Femcc/. k er "e ostal vse do 
kapitulacije P a l i jo septembra 
leta 1943 Ob povratku domov 
so pa ponovno aretirali Nemci 
in pa zaprli v scdnijske zapore 
v LJubljani. 

Ee ni Vi dni po osvoboditvi je 
prevzel mesto kapelnika vrhni 
ške godbe, vodi ca ie tudi žen
sk;' in mešan 1 riovVM zbor v 
Tvoiem ro'Rtnom k tatu, kjer je 
pO! pl vnet kulturni difavec. 
V Jetu ?947 lit '0 bil kore-
p^tltor centralnega zbora •*ugo-

Vans"<e ljudske armade- v 
Pcogradu «e«'>ni leta 1948 pa se 
je zaposli; kot predavatelj v 
P;mna/.:ii< na Vrhn ik i . V tem 
času 'e konča! gimnazijo in teo-
re '"ki odi^i- t- S C - pri Akade
mij i Mi s'asb-*' " T.'itbl-'anl. Na 
V r b n ' k i >0 natnl 5f-ri leta. nato 
ra -e let- 185Ž prišel v Dom-
žaip. 

Odbor« : k- SKUP Domžale so 
Seielt d ib i t i stainega o 'vovedio, 
k i bi z uspehom vcd'1 vokalne 
in instrumentalni skunine Zato 
j« tedanji ravnatelj domžalske 

T f T T " - " " - - —— ' -

ceniuie realne možnosti, toda 
mi j ih nismo. Dodajmo še to. 
da ie .razpravljanje o družbi 
odraz zrelosti mladih ljudi, k i 
SO to pokazali v svojem delu. 
odraz njihovega zanimanja za 
nadaljnji napredek naše socia
l i s t ičn i sknonosti. 

Na i zaključimo z željo, da bi 
v bodoče dobili od koga vsaj 
moralno pomoč, če že ne mate-

- SO-ietnik 
nižje gimnazije pridobil Staneta 
Habeta, da ni odšel za preda
vatelja v Kranj , za kamor je že 
imel dekret, ampak je prevzel 
mesto predavatelja glasbe na tej 
šoli. 

Ze naslednje leto je imel prvi 
samostojni nastop šolskega mla
dinskega pevskega zbora, k i je 
nato dolga leta pod njegovim 
vodstvom dosegal izredne uspe
he na številnih samostojnih 
koncertih. 

V istem letu je imel že tudi 
nastop z mešanim in moškim 
pevskim zborom domžalske 
Svobode, ki ga je tudi vodil 
dolga leta. 

V obdobju polnih 18 let, kar 
je v Domžalah, je dve leti vodil 
domžalsko godbo, orkester 
Glasbene šole, šest let mešani 
pevski zbor Svobode Ihan, več 
let mešani pevski zbor v Ra
domljah in mešani pevski zbor 
S K U D Papirnice Količevo. ni 
pa skoraj tovarne, kjer ne bi 
organiziral tovarniške delavec 
v pevske zbore, da so potem 
nastopali na raznih proslavah. 
Nekaj let je vodil tudi mešani 
pevski zbor v Blagovici . Pev
ske zbore in posebne vokalne 
.-.kupine |e pripravil za sodelo
vanje na raznih operetah, kot 
so Planinska roža. Habakuk, 
Lectovo srce. Kovačev študent , 
IJmeljska princesa. Srce in de
nar in druge Sedaj pa že vrsto 
let uspešno vodi moški pevski 
zbor Društva upokojencev Dom
žale. 

Za priznanje za uspešno delo 
na glasbenem področju je bil 
ieta 1959 imenovan za ravnate
lja takratne Glasbene šole 
Domžale, ki se je prav pod nje
govim vodstvom razvila v p r i 
znano kulturno ustanovo. Zavori 
za glasbeno izobraževanje Dom
žale, z oddelki v Mengšu. Mo
ravčah. Radomljah in Dragom 
lju. Zavod si je prav po njegovi 
zaslugi pridobil vodilno mesto 
med slovenskimi glasbenimi šo
lami, saj so nekdanji učenci te
ga zavoda predavatelji glasb, 
na šolali in priznani instrumen 
talisti pri profesionalnih orkest
rih Šola jo v tem času. kot ena 
redkih pri nas. dobila tudi svoje 
lastne prostore. 

Poleg svoic poklicne dejavno
sti jo bil več let predsednik 
sveta za prosveto in kulturo 
skupščine občine Domžale 
predsednik zveze kulturno pro
svetnih organizacij občine Dom
žale, član Okrajnega sveta za 
jjrosveto in kulturo, sedaj pa ie 
že drugo mandatno dobo odbor
nik SOb Domžale, podpred-
nik sveta za prosveto in ku l 
turo, podpredsednik Z K P O ter 
predsednik aktiva ravnateljev 
glasbenih šol v okviru Z P P S 
Ljubljana. 

Za svoje delo na kulturno 
prosvetnem polju je prejel vrsto 
odlikovanj in priznanj med dru
gimi občinsko priznanje za or
ganizacijo ter sodelovanje pri 

vseh pomembnejš ih kulturnih 
prireditvah v občini Domžale. 
Imenovan je b i l za častnega 
člana godbe Domžale in godbe 
Mengeš, prejel, priznanje za 
vodstvo zbora V . ILA, priznanji; 
III. in IL stopnje republiškega 
odbora Z K P O ter zlato G a l l u 
sovo značko, odlikovan pa je 
b i l tudi z redom dela s sre
brnim vencem in redom za
slug za narod s srebrno zvezdo. 

Prostovoljno gasilstvo je pri 
nas že tradicija, saj imamo v 
vsakem večjem kraju in v vsaki 
večji delovni organizaciji pro
stovoljne gasilske enote. V T O -
S A M I imamo celo dve in sicer 
žensko in moško, na katere smo 
upravičeno ponosni 

Pred kratkim sta bili dve po
membni republiški tekmovanji 
gasilcev. Prvo je bilo republi
ško tekmovanje industrijskih 
gasilskih enot v Trbovljah. 
Udeležilo se ga je 49 moških in 
7 ženskih ekip. med njimi sta 
bili tudi naši dve. Moški so za-
i "d l i f> mesto, ženske pa 5. me
sto, obe ekipi pa sta si priborih 
zlato tekmovalno značko. Drugo 
tekmovanje je bilo tekmovanje 
slovenskih tekstilnih gasilskih 
enot v Novem mestu, kjer sta 

s katerima ga je odlikoval pred
sednik republike. 

Slavl jenčeve zasluge za raz
voj glasbene kulture v n a š i ' o b -
eini so izredne. 

P r i njegovem delu mu želimo 
tudi za naprej še mnogo uspe
hov tako pri poklicnem kakor 
tudi pri vsem ostalem družbeno 
koristnem delu. ob življenjskem 
jubileju pa mu iskreno česti ta
mo. 

tako moška kot ženska ekipa 
zasedli (i. mesto. 

To so uspehi njihovega požr
tvovalnega in discipliniranega 
dela, saj j " vsak izmed njih 
moral opraviti tudi po 50 ,ur 
prostovoljnih vaj. To je njihov 
tekmovalni uspeh, prakt ični 
uspeh pa se pokaže ob požaru, 
ko ravno ti tovariši in tovari-
šice in tisti, ki so tekmovali 
pred njim vedo, kako se je tre
ba lotiti gašenja, reševanja 
ljudi in družbene imovine. 

Prak t ičn ih koristi gasilstva v 
delovni organizaciji se pri nas 
zavedajo tudi samoupravni or
gani in vodilni delavci, ki ved
no razumejo potrebe gasilcev in 
priznavajo njihove uspehe. 

T. Dolenc 

Na podlagi sklepa samoupravnih organov 

r a z p i s u j e 

podjetje MLINOSTUOJ« tovarna strojev Domžale nasled
nje š t ioendije: 

I Diplomirani strojni inženir 
2. strojni inženir 
3. strojni tehnik 
4. diplomirani ekonomist 
5. ek<in<»m>l<! teli.nik 
Prošnje s kratkimi ž iv l jenjepisom pošljite na splošno 

kadrovski sektor podjetja do 31. X, 1970. 
Uprava podjetja 

Poleg tekmovalnega uspeha 
tudi družbeno pomembno delo 

Moška in ženska ekipa gasilcev TOSAMA s predsednikom del. 
sveta Štefanom Rozmanom in vodjo splošnega sektorja, Miro-

slavor,i Poze kom 



S seje občinske skupščine 
v mesecu, septembru 

23. septembra se se odborniki 
občinske skupščine sestali na 
svoji 16. se.ji, da bi -pregledali 
uspešnost polletnega gospodar
jenja gospodarskih organizacij, 
poslovanje občinskih skladov v 
preteklem letu, poročilo o pre
ventivni zdrav;'i veni službi in 0 
delu sveta za zdravstvo in so
cialno varstvo. 

Podatke iz obširnega platnene
ga poročila 0 polletnih obraču
nih goapodarokiii organizacij je 
obrazložila referentka občinske 
analitsko-planske službe Jožica 
B E B L E C . 

Ugotovljeni so bili ugodni re
zultati glede rasti fizičnega ob
sega in. i . . i : i r i ' skr proizvednjo 
kot tudi glede izp3iaje\ an;a 
plana vrednosti proizvodnje. 
B i l i pa bi še Ugodnejši, če po-
s'ovanja gospodarskih organiza-
Cij ne bi ovirala splošna nelik
vidnost Od vseh panog Je bila 
v poročanem obdooiu najbolj 
nelikvidna trgovina (/.voz ob
močja naše občine je bil kar za 
25 •/» uspešnejši kot v prvem 
polletju lanskega leta; več kot 
polovico vsega izvoza je bilo 
usmerjeno na konvertibilno 
področje. Tudi promet v trgo
vini se je v primerjavi s prvim 
polletjem lanskega leta. povečal 
za 34 °/o, iztržek v družbenem 
sektorju gostinstva pa je bil 
večji za 25 °/o, čeprav je bilo pri 
tem ugotovljeno, da se iztržek 
za alkoholne pijače zmanjšuje. 
Zaposlenost v prvem polletju sc 
je povečala za 1 Me v primerjavi 
z. istim obdobjem preteklega 
leta, kar predstavlja 101 zapo
slenega. Največji porast je b i l v 
trgovini. Nekoliko se je zmanj
šalo število Zaposlenih žensk, 
vendar je teh v skupnem številu 
vseh zaposlenih še vedno 54.11 »/•. 
Nominalni osebni dohodki so se 
v prvih šestih mesecih letošnje
ga leto povečali za 18*/« v pr i 
merjavi z lanskim istim obdob
jem, vendar kljub temu v večini 
panog gospodarstva in negospo
darstva ni doseženo republiško 
jioprcčje. Nadaljnji podatki so 
se nanaša l , na oceno poslovne
ga uspeha, ki pa ga je zaradi 
novega sistema obračunavanja 
težje primerjati s poslovnim 
uspehom v istem obdobju lan
skega leta, vsekakor pa je go
spodarska rast v primerjavi z 
istim lanskim obdobjem pozitiv
na. Kl jub slabi ohranjenosti 
osnovnih sredstev se je pove
čala tudi produktivnost 

Tudi svet za industrijo je že 
obravnava! to poročilo, zato je 
predsednik sveta Stane ROZ
M A N opozoril na nekatere pro
bleme, mer! drugim na podjetje 
Melodija, v katerem se stanje 
še vedno ni saniralo, čeprav bo 
nujno najti izhod iz težav. Na j 
ustreznejša reši tev bi bila v 
združitvi z močnejšim partner
jem, kajti sicer bo likvidacija 
neizogibna. 

Nadalje je opozoril na nizko 
realizacijo ostanka dobndka. na 
kalerega je vp l iva l tudi izvoz, 
saj pretežni del gospodarskih 
organizacij izvaža z izgubo. 
Kl jub temu pristojni organi še 
vedno ne kažejo pripravljenosti, 
da bi popravili izvozne instru
mente, ki bi stimulirali podjet
ja, ki izvažajo, še posebno tista, 
ki izvažajo na konvertibilno 
področje. Svet za industrijo je 
tudi kr i t ično obravnaval dose
danjo prakso obremenjevanja 
delovnih organizacij z dodatni
mi stopnjami prispevkov za 
zdravstveno zavarovanje zaradi 
večjega poprečja bolniških iz
ostankov Ti pa so v delovnih 
rrganizacijah, k i zaposlujejo 
pretežno žensko delovno silo. 
pogoste,:',i. kar bi se moralo 
vsekakor upoštevat i . 

Ke r precej skromna akumula
cija v industriji ne omogoča 
razširjene reprodukcije z lastni
mi sredstvi, bedo morala pod
jetja poiskati tudi bančna sred
stva. Za to pa so potrebni tudi 
ustrezni elaborati in investicij
ski programi. Teh pa večina 
podjetij nima. Tudi združeva
nje sredstev bo potrebno, da 
bodo posamezna podjetja lahko 
nastopila pri banki z ustrezno 
lastno udeležbo. 

V obširni razpravi je najprej 
Anton R E P O V Z spomnil na po
zitivno rast prometa v trgov
skem podjetju »NAPREDEK« 
Domžale tudi v preteklem pol
letju, medtem ko je Alb in P E -
NIC spomnil na problem pod
jetja Melodija in postavil vpra
šanje, kam z 200 zaposlenimi v 
primeru stečaja. Po mnenju Jo
žeta K O K A L J A bi bila potrebna 
le zamenjava vodstvenega ka
dra, medtem ko je Vida B O 
G A T A J ugotovila, da je bilo to 
že večkra t zamenjano, pa sc 
kljub temu podjetje ne izvleče 
iz težav. Predsednik skupščine 
je v svoji daljši razpravi ugoto
v i l , da .je reši tev Melodije le v 
združitvi z drugim večjim pod
jetjem. Z enim od teh že tečejo 
razgovori in je upati, da bo to 
vprašanje rešeno še v tem letu 
Izgubo izkazuje tudi podjetje 
N O V O P R E M . podjetje S E M E -
S A D I K E pa ima težave zaradi 
izgube pri vzreji ameriških kun. 
Za uspešni razvoj bi bila v ne
katerih industrijskih podjetjih 
potrebna večja smelost, saj po
nekod niso napravili vsega, kar 
bi lahko, posebno v zvezi z re
konstrukcijami in pri iskanju 
bančnih sredstev. Za vse to so 
seveda potrebni ustrezni pro
grami in strokovni kadri, k i so 
jjrav gotovo največja in najpo
membnejša investicija. 

Za celotno gospodarstvo v ob
čini pa je pomemben tudi raz
voj drugih panog. Predsednik 
skupščine je opozoril na nujnost 
da se prepreči nadaljnji odliv 
dohodka iz občine, urediti bo 

S T A N O V A N J S K O P O D J E T J E DOMŽALE 

razpisuje po sklepu razšir jenega delavskega sveta 
I. na teča j 

za zbiranje pismenih ponudb za odprodajo naslednjih 
nepremičnin last SLP: 

a) zasedeno stanovanjsko stavbo v Domžalah, Kersnikova 2, s 
pr ipadajočim zemljiščem. 

b) zasedeno stanovanjsko stavbo v Srednjih J a r š a h 32, 
c) zasedeno stanovanjsko stavbo v Šentvidu 22, 
č) zasedeno stanovanjsko stavbo v Cešnjicah 13, 
d) poslovni prostor v Dobu št. 5, v izmeri 13,95 K 6,40 m, 
e) gospodarsko poslopje v Brezovici št. 7. v izmeri 18,50 X 7,15 m. 

1. Izklicne cene za zgoraj navedene nepremičnine znašajo: 

a) 88.059,19 
b) 49.644.65 
c) 12.751.20 
č) 48.195.50 
d) 2.160.00 
e) 8.892,00 , 

2. Prednost nakupa ob enakih pogojih imajo nosilci stano
vanjske pravne pod točkami a) do č) oziroma predlagatelji pod 
točkami d) in e); 

•i. Vsak interesent za odkup nepremičnin mora položiti pred 
pr ičetkom natečaja kavcijo 800.— din, ki se vplača pri blagajni 
podjetja ali na žiro račun št. 9012-1-79. Kavci ja se vrne po za
ključku natečaja vsem, ki niso uspeli, zadrži pa se najugodnej
šemu jmnudniku za kritje s troškov natečaja. 

4. Pismene ponudbe s priloženim potrdilom o plačani kav
ciji sprejemamo v roku 15 dni od objave natečaja na naslov: 
S T A N O V A N J S K O P O D J E T J E DOMŽALE. K O L O D V O R S K A 6. 
z oznako I. natečaj za odprodajo. 

treba dohode v Domžale itd. 
Spričo konjunkture v gradbe

ništvu gredo te stvari 'e počasi 
naprej, zabeležen pa ie bi l za
dovoljiv napredek v obrti, med
tem ko sta gostinstvo in turizem 
področji, kjer so še velike mož
nosti razvoja in dohodka 

Ing. Tone DEČKO je omenil, 
da je skromna akumulacija po
sledica izgube na zunanjem 
trgu, podraži tve, k i j ih je .- e 
sklenjenih pogodbah ni mogoče 
več upoštevat i ter zadolženosti. 

Stane R O Z M A N je prepr ičan, 
da izhaja nelikvidnost iz pre
teklih let. saj jx)d.jetja v naši 
občini, kjer je predvsem prede
lovalna industrija, do leta 1954 
niso imela sredstev za razšir je
no reprodukcijo in so morala 
sredstva, ki bi j ih sicer lahko 
za to namenila, usmerjati v 
obratna sredstva, ker zanje ni 
bilo poskrbljeno. Ta pretok 
sredstev za investicije v obrat
na sredstva pa zmanjšuje kon
kurenčno sposobnost podjetij na 
domačem in še bolj na tujem 
trgu. 

Anton R E P O V Z je spomnil na 
povečan dotok sredstev, ki ga je 
omogočila razšir jena trgovska 
mreža. Vendar je izgradnja no
v ih trgovskih kapacitet š e ved
no potrebna, oziroma naj bi se. 
po mnenju predsednika skupšči
ne, skušalo pridobiti interesente 
za izgradnjo novega trgovskega 
centra Skupščina to idejo v ce
loti podpira. V zvezi z. nadalj
njim razvojem turizma v občini 
je odbornik Janez K O D K R M A N f 
načel vprašanja ureditve pr i 
mernega gostinskega lokala na 
območju Domžal in s tem odprl 
obravnavo o gostinskem lokalu 

»Pri pošti« v Domžalah, ki že 
po zunanjem videzu ni v čast 
občine in posebno ne njenemu 
centru, čeprav ima glede na 
svojo lokacijo vse pogoje za 
uspešno poslovanje Po sklepu 
skupščine naj bi svet za blagov
ni promet na svoji prvi nasled
nji seji obravnaval to vp rašan ie 
in sprejel ustrezne zaključke za 
sanacijo. 

Odbornik ing Tone DEČKO je 
menil, da so za razvoj turizma 
pomembne tudi malenkosti, za
to naj bi pristojne krajevne 
skupnosti ali tur is t ična druš tva 
storila več tudi za lepši videz 
posameznih krajev. 

Opozoril -,e tudi na nered na 
domžalski razkladalni postaji, 
kjer nai pristojna inšpekcija 
takoj ukrepa 

Odbornik Jože K N E P je dobil 
pojasnilo od načelnika davčne 
uprave Andreja D R M A L A na 
vprašanje v zvezi z izpolnjeva
njem davčne obveznosti posa
meznih zasebnih gosti lničarjev, 
odborniku Francu K O C J A N U pa 
je na njegovo vprašan je o na
daljnjem obstoju odprtega bife
ja pri avtobusni postaji v Dom
žalah, odgovoril Anton R E 
P O V Z 

Ugotovil je, da obstajajo od
prti bifeji tudi drugje po svetu. 
K o bo odprta v Domžalah nova 
avtobusna postaja, bo VI tem 
objektu tudi bife in tedaj tudi 
ne bo več potrebe za nadaljnje 
obratovanje omenjenega bifeja. 
Lovro K O R E N C A N je opozoril 
še na vprašan je kadrov v go
stinstvu, ki bi jih bilo treba za
gotoviti tudi r si>n -ndiranjem 
in drugimi o b l 1 ' romoči pri 
študiju. S tem bi pokrili tako se-



danje potrebe-po ustreznem go
stinskem kadru, zagotovili pa 
tudi uspešno kadrovanje. ča d<»-
lo v novih kapacitetah na pod
ročju -'gostinstva ih turizma. 
PREDSEDNIK skupScifte'je'ie-' 
znanil odbornike s konkretnimi 
zaključki za nadaljnjo izgradnjo 
turističnega centra Kolovec. 
Objekt ho namreč prevzelo več
je gostinsko podjetje iz Poreča. 
V zvezi s tem pa želi to podjet
je izpolnitev dveh pogojev. Z 
enim od teh se je skupščina 
strinjala, namreč, da postavi 
isto podjetje tudi motel na od
cepu % bodoče avto ceste. 

Skupščina pa ni sprejela dru
gega pogoja, to je, da bi občina 
delno regresirala kredit, ki ga 
bo za izgradnjo .turističnega 
centra na Kolovcu to podjetje 
najelo. 

Poročilo zdravstvenega doma o 
izvajanju preventivnega zdrav
stvenega varstva ter poročilo o 
delu sveta za zdravstvo in soci
alno varstvo je bila naslednja 
točka dnevnega reda. 

Predsednica sveta Tilka LEB, 
je spomnila odbornike na neka
tere bistvene podatke o doseda
njem delu sveta. Opozorila je 
na akcijo v zvezi z deratizacijo, 
na delo sanitarne inšpekcije, 
rejniško in socialno službo, or
ganizacijo počitniških kolonij, 
vprašanje lekarne in na preven
tivno zdravstveno dejavnost. To 
opravlja-zdravstveni dom Dom
žale v okviru pogodbe, ki dolo
ča obseg del in način financira
nja preventive, za. katero je 
plačnik občifta " Domžale. Pre
ventivno zdravstveno varstvo 
se je odvijalo po programu, v 
katerega je bila med drugim 
zajeta patronažna služba medi
cinskih sester in socialne de
lavke- pri ZD sistematski pre
gledi dijakov srednjih šol, pre
gledi športnikov, zobozdravniški 
pregledi učencev osnovnih šol, 
obvezni pregledi otrok pred 
vpisom v šolo, kolonije, letova
nja itd. Odbornik Franc ZU
PAN je žnlel pojasnilo glede 
deratizacije v stanovanjskih hi
šah in glede povračila škode v 
primeru, da pride do zastrupi
tve drugih živali. Razprava je 
ponovno potrdila ugotovitev, da 
je uspeh akcije zagotovljen le 
tedaj, če se z akcijo zajamejo 
vsi objekti v strnjenem nase
lju. Po pcuasnilu Petra PRI
MOŽIČA, načelnika oddelka za 
splošne zadeve in 'družbene 
službe, poskrbi zavod za vse 
varnostnu ukrepe in tudi povr
ne škodo, če se seveda krivda 
»avoda strokovno ugotovi. Sicer 
pa bi morali tudi sami lastniki 
v času deratizacije paziti na do
mače živali. 

Albin PENIC je načel vpra
šanje zobozdravniških storitev 
in pregledov šoloobveznih otrok 
V oddaljenih krajih ter katego
rizacije otrok, ki še ni zajela 
učencev po vseh šolah. Na ob
močju Moravč je verjetno za en 
oddelek duševno manj razvitih 
otrok. Zato naj bi se organiziral 
oddelek v Moravčah, ker je po
sebna šola na Homcu za te 
otroke preveč oddaljena. Na pr

vo vp rašan je je odgovoril dr. 
Anton P I R C in med drugim 
ugotovil, da bo po sklepu sveta 
ža zdravstvo in socialno varstvo 
na posebnem sestanku z ravna
telji šol in ustrezno službo 
zdravstvenega doma treba najti 
način, da bodo zajeti vsi šolski 
otroci v oddaljenih podružnič
nih šolah. Kategorizacija otrok 
se v občini stalno izvaja, ni pa 
dovolj, da je otrok le kategori
ziran, ampak ga je treba potem 
dati v posebno solo, ki pa je za
enkrat prenapolnjena. Zato bo 
treba najti ustrezno rešitev tu
di za otroke iz oddaljenih ob
močij občine. V nadaljnji raz
pravi sb odborniki kr i t ično ob
ravnavali dosedanji način orga
nizacije dežurne službe v dom
žalski lekarni. Skupščina je so
glasno zahtevala, da se izvede 
sklep pristojnega sveta in uvede 
dežurna služba v prostorih sa
me-lekarne v Domžalah. 

PoTofUo o zaključnih računih 
sklada za urejanje mestnih 
zemljišč za leto 1909, sklada za 
urejanje in oddajanje stavbnih 
zemljišč, sklada za izgradnjo 
ceste Želodnik—Moravče, skla
da za izgradnjo In adaptacijo 
stanovanj borcev NOV in gasil
skega sklada občine Domžale je 
bila naslednja točka dnevnega 
reda.' Skupščina je zakl jučne 
račune z večino glasov potrdila, 
vendar želi. da se j i v prihodnje 
predložijo v prvih mesecih leta. 
Sprejet je bi l tudi predlog Sta
neta LUŽARJA, naj se za prihod
njo sejo skupščine pripravi pre
gled dohodkov in izdatkov po 
posameznih zazidalnih območjih, 
oziroma poročilo o uspehu po
sameznih natečajev, in to za 
preteklo leto in za vse v letoš
njem letu realizirane natečaje. 
Predsednik sklada za urejanje 
mestnih zemljišč Andrej P A N -
GERSIĆ je načel vprašan je po
ravnave terjatve v znesku 48 
mio SD, k i j ih temu skladu 
dolguje sklad za urejanje in 
oddajanje stavbnih zemljišč. Z 
navedenim zneskom so bi l i 
namreč poravnani stroški za 
geodetske izmere, ki bi j ih mo
ral financirati sklad za urejanje 
in oddajanje stavbnih zemljišč, 
v breme sklada za urejanje 
mestnih zemljišč, in to v časii-
ko s t a .b i l i obe področji zdru
ženi v okviru enega sklada. 
Kot je b i l že sklep skupščine, 
bo treba v bodoče s t roške geo
detske izmere vkalkul i ra t i v 
prodajno ceno za stavbno zem
ljišče. K e r bo navedeno obvez
nost za nazaj težko poravnati, 
je skupščina sklenila, da naj ae 
po predhodnem mnenju pristoj
nega republ iškega sekretariata 

i mejo predstavniki obeh UO 
skladov s predsedstvom skup
ščine in najdejo ustrezno reši
tev. Predsednik skupščine je 
opozoril na sredstva, na katera 
sklad doslej še ni računal . G r a 
ditelji, k i so postavili stano
vanjsko hišo na komunalno ure
jenih parcelah med že obstoje
čimi objekti, namreč niso še 
vključeni v p lačevanje prispev
ka za mestna zemljišča. 

Akad. slikar Danilo Furger: Zmajdova domačija v Domžalah-
(Poročilo o njegovi razstavi v času občinskega praznika smP 

objavili v prejšnji številki) 

Po dopolnitvi odloka o pri
znavalninah, ki ai ga odborni
ki brez razprave soglasno spre
jeli, bo ustrezna komisija od
slej po prostem preudarku re
ševala tudi vloge za priznaval
nine tistih borcev Za severno 
mejo v letih 1918 in 1819, ki 
imajo status burpa priznan z 
odločbo. V naši občini dobivajo 
doslej priznavalnino štirje borci 
za severno mejo. 

Brez poprejšnje razprave so 
sprejeli odborniki ludi spre
membo odloka 0 proračunu 
zaradi uskladitve, določb a. čle
na odloka o proračunu z dnluč-
bami zakona o organizaciji 
davčno služb« v sr Sloveni.il-
Odlok o gornji sprcnif inhi je 
objavljen v uradnem vesfniku. 

Na predlog komisije za vo
litve ip imenovanja so odborni
ki soglasnp . sklenili, da se 
Francka Murinšek na svojo že
ljo razreši članstva v komisiji 
za družbeni nadzor. Namesto 
nje se v to komisijo Imenuie 
Japko Kralj. Nudaljo je skup
ščina sklenila, da se v komisije 
za popis prebivalstva v letu 
1971 imenujejo, podpredsednic 
skupščine Jakob Cerne za pred
sednika komisije, za tajnika ko
misije Alfonz Avbelj in za čla
ne: Francka Trobec. Anka Lah. 
•Štefan Pelcar. Peter Primožič. 
Franc Gabrovšek. Marjan Dol 
har in Anton Uštar. V komisijo 
za prošnje in pritožbe, ki po vo
litvah sedanje skupščine Se ni 
bila na novo določena, so bili 
imenovani: za predsednika Pa
vel Peterka, za člane: Frane 
Šink ml.. Franc Mahkota. Franc 
Roglič. Milan Deizinger, Franc 
Pančur in Janez Avbelj. 

Nato jo skupščina na predlog 
sveta za delo sprejela odlok o 
najnižjih osebnih dohodkih de
lavcev pri zasebnih delodajalcih 
v besedilu, kot je objavljeno v 
uradni prilogi ter nato brez 
razprave odlok o spremembi 
odloka o sejemskem redu. 

O potrditvi statuta Tehniške 
srednje usnjarsko galanterijske 

šole Domžale bo skupščina skle-
l>a!a, ko bo predhodno poprav
ljen tako, da bodo vse organi
zacijske enote znotraj podjetja 
v enakopravnem položaju glede 
dolžnosti in pravic. 

Z garancijo občinskomu ga
silskemu skladu ]e skupščina 
nato omogočila najetje posojila 
pri zavarovalnici »Sava« Men
geš v znesku 12.500,— din, ki jih 
bo sklad uporabil za moderni
zacijo gasilske službe v občini. 

Brez razprave je skupščina 
vzela na znanje informacijo li-
kvidaciiske komisijo o zaključ
nem poslopku redne likvidacije 
Kmečkega mlina Jarše. Pri 
-vprašanu 1 ! in predlogih« Od
bornikov j« lekla razprava p 
zahtevi KS Vrhpolje za finanč
no pomoč občine pri gradnji 
vodovoda na njenem območju-
ki pa verjetno še ni zaključena 
glede na I o, da trenutno ni rva 
razpolago potrebnih sredstev. 

Predsednik skupščine je ob
vestil odbornike a pripravah in 
načrtih zn izgradnjo šolske mre
že in o načinu financiranja, saj 
gre za iiive.stir.i |o v znesku 
okoli 3,2 milijarde Sl» s katero 
pa bo spričo stalnega narašča
nja prebivalstva, vprašanje ka
pacitet osnovnih M verjetno 
le začasno rešeno. Sicer pa bo 
o tem vprašanju sklepala skup
ščina na svoj« naslednji seji. 

Berite 

občinski 

poročevalec! 

http://Sloveni.il-


10 let moškega pevskega /bora Društva 
upokojencev iiom/itlc 

Pevci zbora upokojencev ob praznovanju desetletnega jubileja 

12. junija letos je imel pevski 
zbor Društva upokojencev Dom
žale v dvorani kina Domžale 
svečani koncert ob 10-letnici 
obstoja. Prav je, da se na krat
ko ozremo nazaj. Zbor je b i l 
ustanovljen v mesecu novembru 
leta 190(1 na pobudo agilnega 
s j e d a j ' ž e pokojnega, tajnika 
druš tva Mihe Stiftarja. Takoj 
je pričel z akt ivnim delom, vod
stvo'zbora je prevzel sedaj že 
pokojni nadučitel j Rudolf Božič 
iz Radomelj. P rva leta delova
nja je zbor pel največ na raz
nih komemoracijah in pogrebih, 
v" letu 1904 je pa pripravi l prvi 
samostojni koncert, katerega so 
z uspehom ponovili v Mengšu. 
Radomljah in Trzinu. Isto leto 
je nastopil tudi na reviji pev
skih zborov v Domžalah. 

Po smrti pevovodje Rudolfa 
Božiča v letu 1965 je prevzel 
vodstvo zbora Stane Habe, k i je 
že < mesec nato z zborom nasto
p i l . n a ' občinskem prazniku v 
Moravčah. V letu 1966 je zbor 
skupno s pevskim zborom »Tine 
Ro'žarie« priredil koncert v stek
lem d v o r a n i Z T P v Ljubljani, 
nato pa še skupno z istim zbo
rom v kino dvorani v Domža
lah^ 

Da je ta zbor zares aktiven, 
na i navedem le še nekaj po
datkov za leto 198,8 Vseh pr i 
reditev, samostojnih nastopov, 
sodejovanj na raznih prire
ditvah; in podobno je imel zbor 
v letu 85. Pevci so nastopili na 
proslavi dneva borca v Domža
lah in naslednji dan v Dolinah 

pri Trojanah, 3. julija pa so 
snemali polurno oddajo v R T V 
Ljubljana. Sodelovali so na pro
slavi občinskega praznika v 
Domžalah in Kamniku ter na 
proslavi v Moravčah. 1. novem
bra so sodelovali na komemo
racijah v Domžalah. Radom
ljah in Količevem. nastopili v 
Domu počitka v Mengšu, v de
cembru pa so imeli samostojen 
koncert v mali dvorani Zavodu 
za glasbeno izobraževanje v 
Domžalah. Petinsedemdeselkral 
so pa peli na raznih pogrebih 
na področju celotne domžalske 
občine. 

Na jubilejnem koncertu je 
občinstvo, ki je napolnilo dvo
rano, pozdravil tajnik druš tva 
Tomaž Smole, nato pa je spre
govoril in čestital zboru posla
nec kulturno-prosvetnega zbora 
Jernej Lenič. Pevci so pod vod
stvom Staneta in Tomaža H a -
beta izvedli na novo naš tud i -
rani celovečerni program na
rodnih in umetnih pesmi, nato 
pa še pesmi Janeza Boleta. L u 
ke Kramolca. Rada Simonitija, 
Josipa Verbiča. Emi la Adamiča. 
Ci r i l a Preglja. Radovana Gobca 
in Ferda Juvanca. > 

Poslušalci so pevce nagradili 
z dolgotrajnim aplavzom, pred
sednik Z K P O Slavko Pišek j im 
je pa izročil darilo, detajl sta
rih Domžal, delo akademskega 
slikarja Daniela Fuggerja. f 

Za letošnji občinski praznik 
je zbor prejel tudi občinsko 
odlikovanje. T ^ 

Novo na Delavski univerzi Domžale 
Delavska univerza Domžale 

bo s 1. novembrom 1970 odprla 
ofset tiskarno in laki. razširila 
svojo dejavnost tudi na to pod
ročje. Kolektiv se je odločil, da 
nabavi nov tokarski stroj ->Ro-
mavor 512«. ki lahko tiska v 
vseh barvah, kakor tudi vse 
ostale tehnične pr ipomočke ki 
so potre,bni. da bo tiskarna lah
ko poslovala. 

V prihodnjih dneh bomo vsem 
delovnim in polit ičnim organi
zacijam, druš tvom, krajevnim 
skupnostim in organizacijam 
S Z D L ter občanom poslali naš 
prospekt, s katerim jih bomo se
znanili z našo novo dejavnostjo, 
tiskanjem vseh vrst publikacij, 
tiskovin in reklamnih prospek
tov. 

! a Miki vezan h vlog pri Liuliljaoski banki, 
podružnici Mim — nagra eni 

IZID XXII. NAGRADNEGA ZKKBA.VlA LJUBLJANSKE 
BANKE, ki je bilo dne 80. septembra 1970 

Objavljamo izžrebane številke hranilnih knjižic in nagrade, 
ki jih prejmejo varčevalci podružnice Domžale. 

TV sprejemnik 
LOEVVE OPTA 12978 
pralni stroj 
S1LTAL-SLL 4733 
hladilnik GEORGI Naumov 449 
harmonika 5727 
hladilnik HIMO 3(i05 
magnetofon SONNV 2103 
magnetofon Standard 
SR 200 10535 
magnetofon SONNY 13S75 
magnetofon SONNY 13886 
gramofon TRAVIATA 
STEREO 9419 
kolo PONY 13607 
zlati izdelek IIAlt I f K 14041 
gramofon Traviata 7711 
glasbena skrinjica li77 
glasbena skrinjica 4419 
glasbena skrinjica 12394 
glasbena skrinjica 12396 
glasbena skrinjica 136/A 
diaprojektor Vega 8113 
mešalec GIUMI SiENIOR «302 
ura Darcil 2885 
ura Dareil 13386 
ura Dareil 14626 
vžigalnik Konson 4501 
vžigalnik Ronson 5110 
vžigalnik Ronson BsM 
vžigalnik Ronson l.!974 
sušilec za lase l-sm 
osebna tehtnica 12198 

Pametno gospodari, kdor vla^a svoje prihranke pri Ljubljanski 
banki, podružnici Domžale. 

(liani ZK Ihan na Dolenjskem 
26. septembra je krajevna or

ganizacija Z B Ihan organizirala 
izlet svojih članov na Dolenjsko. 
Izleta se je udeležilo 83 članov 
in ožjih svojcev tako. da sta mo
rala odpeljati kar dva avtobu
sa. Pot nas je vodila preko 
Ljubljane, Stične, Muljave, Žu
žemberka. Dol. Toplic v Kočev
ski Rog In »Bazo 20«, kjer je 
bi l tudi cilj izleta. 

Največ časa smo porabili v 
Žužemberku, kjer smo si ogle
dali spomenik 1700 padlim bor
cem. Med nami so bi l i tudi pre
živeli borci, k i so se bori l i po 
Dolenjski in v samem Žužem
berku Pripovedovali so, kaj vse 
so doživljali in kako je poteka
la borba za Žužemberk. Pred 

spomenikom smo zapeli nekaj 
partizanskih pesmi ki so odme
vale daleč po dolini Krke . 

V »Bazi 30« nas je že čakal 
oskrbnik tovariš Alojz Muren, 
ki nam je na široko orisal nje
no zgodovino, kako je nastala 
in kaj je pomenila v času N O B 
za Slovenijo. 

Po odhodu iz Baze smo se 
ustavili v pravkar zgrajeni b ru
narici, k i se imenuje Lukova 
brunarica (namreč po Leskov-
šku). kjer smo se okrepčali in 
nato krenil : proti domu. 

Vsi udeleženci so bili zelo za
dovoljni in želijo da bi se kma
lu zopet srečali na drugem po
dobnem izletu. R. 

Šolske nalose o planinstvu 
Rezultat nagradnega razpisa 

mladinskega odseka PD Domža
le za najboljše spise s planinsko 
vsebino 

Razpisu so se odzvali učenci 
II osnovne šol. Domžale, osnov
ne šole Brd i on Lukovic i ter 
učenci osnovne šole Radomlje. 
Komisba le iz predloženih na
log izbrala spise po temle 
vrstnem redu: 

1 Ivica Pestotnik. osn. šola 
Brdo pri Lukovic i 

2. Slavci Bajec, II. osn. šola 
Domžale 

3 Mitja Hafner, osn. šola R a 
domlje 

4 Franc Novak. osn. šola Ra-
domlie 

5 Jožica Moškrič, osn. šola 
Brdo pri Lukov ic i 

C Nada Jeglič, II. osn. šola 
Domžale 

Prva dva spisa po kvaliteti 
izstopata, ostali pa so bi l i prav 
tako nagrajeni kot priznanje za 
sodelovanje. 

Nagrajenci prejmejo knjižne 
nagrade. 



Jakob Frančišek Zupan (1734-1819) Arhaoflosflta i i k o p a v a n j a 
a s T r o j a n a m Na televizijski oddaji smo 28. 

aprila v ciklusu »400 let sloven
ske glasbe, slišali edino ohra
njeno skladbo kamniškega skla
datelju Jakoba Frančiška Z u 
pana. To je »Te Deunri". ki ga 
hranijo v ljubljanski stolnici. 
Zupan je zložil mnogo cerkve
nih in posvetnih skladb, pa tudi 

.bo k prvi slovenski operi 
• rielin« 

Kdo je bil Jakob Frančišek 
Zupan? Rodil s« je 27. julija 
1734 na Zg. Šta jerskem v okra
ju VVilcion. verjetno kot sin slo
venskega viničurju. V Kamnik 
je prišel 1753 leta kot učitelj, 
organist in glasbenik > trebu
hom za kruhom. Oženil se je > 
nčerko kamniškega meščana 
Gbzla. k i je kasneje podedoval 
sedanjo hišo št 34 v Kidričevi 
ulici Komendski mecen Peter 
Pavel Glavar je Izvabil Zupana 
v Komendo, kje* mu je nudil 
boljše dohodke, Zupan je v K o 
mendi vodil šolo in glasbeno 
vzgoio mladega naraščaja in tu
di s tarejših ljudi Glavar je 
skrbel za ubrano cerkveno pet
je in slovesne maše, ki so j ih 
spremljali godci, Zupan pa je 
oskrbel glasbeno spremljave in 
skladal cerkvene in posvetne 
pesmi ter vodil godbe. Se po 
njegovem odhodu v Kamnik so 
več desetletij delovale godbe v 
Zeiah. na Mlak i in v Mostah. 

Kam ručani su si prizadevali, 
da bi odličnega šolnika 111 glas
benika dobili zopet nazaj, zato 
so zboljšah organistove dohodke 
in mu dali naslov pevnvodse 
(regens chori). Leta 1802 se je 
Zupan v rn i l v Kamnik in ie po
slej tu deloval 4H let. imel je 
svojo zasebno šolo. nekak inter
nat Na domu je poučeval učen
ce v osnovnih predmetih, pa tu
di v glasbi. Oblast je prepove
dala njegovo »zakotno šolo-, 
zato je napravil izpit za uči te
lja in poslei poučeval na dekl i 
ški šoli V dokumentih ga ime
nujejo »zaslužni učitelj«. Ko je 
leta 1870 izšlo v Pohlinovih »Pi-
sanieah« besedilo za opero »Be
lin«, prvo slovensko ooero. je 
Zupan zložil glasbo Še danes ne 
vemo. ali so to opero kje pred
vajali Gotovo oa so izvajali 
kak del vsaj v Kamniku, da ;* 
Zupan kontroliral svoje delo. Po 
predvajanju >Te Deumu« na 
televiziji lahko sklepamo o nje
govem talentu in veščini. 

Oslabel in onemogel je v sta
rosti 77 let umrl v Kamniku . 11. 

L e p 
Oskrbovanci Doma počitka 

Mengeš smo že pred meseci 
obiskal: K u p - i in Portorož. Bi lo 
je lepo in sončno vreme. K> 
smo se pripeljali v Koper, smo 
si ga na tančno ..glodali, nato 
pa použili malico, k i smo .10 
imeli s seboj. 

V Kopru smo se tudi vozili 
eno uro 7 barko po morju. B i l i 
smo vsi razpoloženi, vmes ni 

aprila 1810, v hiši št. 20 v seda
nji Kidričevi ulici, medtem ko 
je sin Andrej ostal na rodnem 
domu. Dosedanja prizadevanja, 
da bi našli kake note Zupano
vih cerkvenih ali posvetnih 
skladb, so ostale tako v K a m 
niku kot v Komendi brez haska. 
Trgovec Andrej Mejač v K o 
mendi se je spomnil, da so za 
njegove mladosti prinesli s ku
ra komendske cerkve celo skla
dovnico zamaščisnih not, v ka
tere so v trgovini zavijali milo. 
Morda so na ta al i podoben na
čin propadle tudi druge sklad
be. Včasih ljudje pri pospravja-
nju na podstrešj ih ali pa pri 
ptezidavanju hiš najdejo kake 
stare predmete, zapise ali knj i 
ge, ki j ih potem zavržejo in ne 
pomislijo, da bi morda prav pr i 
šle zgodovinarju In raziskovalcu 
naše kulture ali gospodarske 
preteklosti. Predmeti, k i j ih je 
stari oče skrbno ohranil, vnu
kom niso več zanimivi in so j im 
običajno v napoto, da j ih zavr
žejo ali zažgejo. Morda bi ae 
kje tudi še našle kake note iz 
starih časov, ki j ih je ded — 
glasb-nik spravil doma. Za ob
močje kamniške in domžalske 
občine imarno v Kamniku mu
zej in gimnazijo kot najvišji 
prosvetni zavod Naj bi take 
predmete al i dokumente, ki so 
doma v napoto, najditelji izro
čili eni od obeh ustanov Morda 
bodo s tem rešili kak važen do
kument iz naše preteklosti. 

Spominjam se. da me je pred 
leti na avtobusni postaji v 
Mungšu uit Dumžnlah neka pr i 
lazna ženska vprašala , če bi me 
zanimala na brezovo lubic- p i 
sane pesem, ki jo ie poslal iz 
Amerike pred 100 leti K a m n i -
čan Franc Pire. 

Sprevodnik me je že potiskal 
v avtobus in sem sarno utegnil 
reči, naj pesem pošlje v gimna
zijo Nisem imel niti toliko času 
da bi se prepričal , kdo je lastni
ca tega redkega dokumenta na
šega znamenitega sadiarta in c i -
villzjtorja na ameriški celini 
Za kamniški muzei. ki zbira 
gradivo o Pircu, bi bil to edin
stven in zanimiv prispevek 
Pesmi pa nisem dobil in žal tudi 
nikoli nisem zvedel, kje naj jo 
iščem 

Morda jo še hranijo doma in 
bo propadla, če ne bo prišla na 
pravo mesto v muzej. 

I. Z. 

izlet 
manjkalo smeha ln petja. M a r 
sikdo Izmed nas je prvikrat v i 
del morje Kosilo smo imeli v 
Portorožu K o smo se vračali 
smo se peljali še na Socerb, od 
koder je b i l krasen razgled na 
Trst in druge kraje. 

Med vožnjo smo prepevali. Za 
vse nas je bi l ta izlet izredno 
doživetje. 

Anica Pavlic 

V okviru gibanja »Znanost 
mladini" je bil v mesecu avgu
stu v Medijah I. raziskovalni 
mladinski tabor. Udeležili so se 
ga mladinci iz, številnih krujev 
Slovenije in SH Hrvatske. Dode
ljeni so bili večjim delov
nim skupinam, ena od njih 
je delala na arheoloških izkopa 
vanjih na Trojanah. Dela so po 
tekala v sadovnjaku Anion.1 
Hežuna. T o j a n e 0, ki je ljubez
nivo dovolil , da smo s sond.iiu 
Ijregleduli teren v dolžini 20 ' 
X 24 m (na tem mestu se lova 
rišu Hežunu najle|3še zahvalji. 
jem za njegovo razumevanje in 
eostoljubnost). Kamniški muz, 1 
ki je akcijo vodil , je že leta lotili 
izkopaval na sosednji parceli, 
kjer je bila odkrita hiša (1.3 X 7 
metrov) z ogrevalno kurjavo na 
topel zrak in kanalizacijo. 

Letos smo odkri l i vzhodni no
silni zid 20 metrov dolgega ob
jekta. Preseneča debelina zidov: 
1.10 m! Prostori tO bili ogrevam 
z rimsko centralno kurjavo — 
hvpokavntom Polej: ostanke', 
arhitekture smo izkopali velike 
število fragmentov keramični n 
posod, novec Konstantina L 
fragmente steklenih posod, ope
ko, številne kose stenskega 
barvnega ometa. Z redkimi iz
jemami sodijo najdeni predmeli 
v prvo polovico 4. stoletju naše 
ga štetja. 

Tudi letos odkriti objekt spa
da v sklop ant ičnega Atransa, ki 

Ob petindvajset letnici osvobo
ditve je bila Lukovica svečana 
kot verjetno po vojni še ne. Sko 
10 vsi lastniki hiš so izobesili 
zastave, le kakih pet gospodar
jev tega ni napravilo. Vendar 
brez skupnega sporazuma ne bi 
bilo tako. Na sestanku smo se 
domenili, da bo en člnn tuiist i-
čnega druš tva zastave nabavil v 
Ljubljani ter jih potem prodal 
vaščanom. To j im |e bilo prav 
všeč. ker so j ih tako dobili kar 
na dom in se niti pozabiti ni da
lo. 

Lukovica le staro naselje in 
poleg častitljivih poslopij se po-

Tovorna žičnica domžalskega 
Planinskega druš tva bo spet 
stekla. 

V poletnih mesecih je bilo 
opravljenega veliko j>rostovolj-
nega dela okrog tovorne žičnice 
Nad spodnjo pogonsko postni" 
je obnovljena streha podporni 
stebri žic in streha so dobili be
tonske temelje in tudi pogon 
sam je bi l popravljen. 

Zgornja postaja je bila skoraj 
v celoti obnovljena In streha pre
krita z. lesom. Železni stolp na 
K r v a v i peči že stoji, tudi nosil
ne žice so žičničarji obesili in 
pregledali vso progo. 

mu je upravna organizacija 
rimskega imperija dala funkcijo 
postna postaj«, Vsaj od srede 
drugega stoletja dalje pa je b i 
la tu tudi mitnica in oostaja be-
neliciurijev. Antična postojanka 
is razprostira v današnji vasi 
Trojane, vendar kot. kažejo do
sedanja izkopavanja, le na p r i 
sojni strani vasi. Številni epi-
irafskl spornem ki . najdeni na 

Trojanah ah v neposredni bliži
ni, dovolj zgovorno pripovedu
jejo o življenju Atransa. katere
ga tOČneJSO podobo bi dobili le s 
•lit i•matičnim pregledom celot
nega kompleksa. Za Trojane 
vlada ne suino pri nas, ampak 
tUdI drugje po svelu veliko za
nimanje, suj Predstavlja Alrans 
zaključeno celoto, o kateri nam 
epijoalski spomeniki veliko obe 
tajo in na kateri pr ičakujemo, 
da bomo odkril i stavbe obramb-
iieen /menja, upravna poslopja, 
milnice in cin inarnlce, stano
vanjski kompUks za uslužbence, 
p r ip režno posla jo s prenočišč, 
za hitre sie, nekropolo (nekaj 
grobov je bilo že odkritih), sve-
i.išče, pos 1 •> beneficiarijev, ka-
lerih stru.-ui nico je odkopal W. 
Sclimld itd Kaj vse nam se skr i 
va zemlja, ne vemo. Toda že na 
podlagi do sedaj znanega g r a w 
vu vemo z gotovostjo, da so 
Trojane ena najpomembnejš ih 
ant ičnih lokalitet pri nas ln da 
jim velja posvetiti vso pozor
nost. 

Mlr lna C. Zupančič 

javljajo sodobne hiše, nepri
jetno pa je, da središče nima 
It psega videza, nekaj stavb bi 
moralo č impre j dobiti novo ob
leko, ometati in preboli ti j ih bo 
treba. Urejena naselja na vsake
ga obiskovalca narede lep vtis. 
Prav za Lukovico pa bo to še 
posebno nujne, ker se precej iz
letnikov, posebno šolske mladi
ne, ki pridejo obiskat Brdo, roj
stni kraj pisatelja Janka Ker
snika tu ustavi. Menim tudi. 
da bomo morali prej ali slej as
faltirati cesto skozi Lukovico, 
pas ob nlej pa zasaditi z okras
nimi rastlinami 

Valentin Perne 

Preden pa steče vlečnica in 
potegne vozičke po nosilni žici 
pa je bilo nujno pregledati tudi 
teren pod vso progo. Medtem 
ko žičnica ni delovala, je nam-

dreVle in grmičje zarastlo 
ponekod žice, oporne stolpe in 
telefonsko ŽlCO, Obnovljen je tu
di ie telefonski vod. ki je bil n« 
"cč mestih pretrgan, saj je tele
fonsko sporazumevanje med 
domom na Vel ik i planini ter 
zgornjo in spodnjo j>osta1o to
vorne žičnice nonnprešlji vo za 
varno in uspešno delo pri pre
važanju tovorov. 

Lukovica ob srebrnem jubileju 

Kotifek ta »lanlmce 



IONE llAVNlftAKt 

KRONIKA 

domžalskega slamnikarstva 
(Nadaljevanje sestuvka iz letošnje posebne številke) 

Lota I»30 se je poni srcčll še Al '. 
tovarne Han.s Lndstiitter, naj-
sposobne.;"! med vsemi Tovarna 
je Se lstc,;a leta prišla na rob 
propada. Lola 1033 je Deželne 
sodišče v Ljubljani razglasilo 
nad njo konkurz. Premoženje je 
na javni dražbi prišlo v lasi 
Kreditnega zavoda. Kasneje je 
tovarna prešla v last Franca 
Zorna iz Ljubljane, podjetja. k| 
je bilo ustanovi jenu leta U'23 in 
se je leta 1030 iz LJubljane pre
selilo v prostore nekdanje Lad-
stiitterjevo »K m a n tove« tover-
ne. Po vojni je In tovarna pre 
šla v last splošnega ljudskega 
premoženja in bila s tovarno 
bratov Okrš la r v Spodnjih Dom
žalah, sedaj obrat T O K O II., 
združena v Tovarno kovčkov in 
usnjenih izdelkov T O K O Dom
žale, 

Leta 1005 je Krlzant Ladstiit
ter od Janeza Juvona zn 27.000 
kron kupil posestvo v Zgornjih 
Domžalah št. 55. kjer ima sedaj 
prostore usnjarska delavnica in 
tam napravil elektrarno. »Kri-
zantovo centralo", 

Sedaj pa še nekaj besed o 
tovarni Universale, ki prav le
tos praznuje 100-let nico, kot Sem 
že omenil. Peter Feldner je na 
podlagi kupne pogodbe 27. 12. 
1070 postal lastnik posesti V 
Zgornjih Domžalah it, 24 »pri 
Vovku«, zato je tudi to ime še 
dolga leta bilo pojem za to to
varno. Ta grunt je na podlagi 
vložka št. 33 K O Domžale v 
stari zemljiški knjigi in po ur
barju š t 19 spadal pod Hoffern-
sche Gi l t . Na najs tarejšem po
snetku Domžal iz Sumberka Iz 
časa okrog leta 1075 je dobro 
vidna še skromna šupa, v kateri 
so izdelovali slamnike. Sedanjo 
obliko, k i se je zadnja leta tudi 
precej spremenila, je pa tovarna 
dobila šele leta 1900. ko je bila 
na mestu prejšnje tovarne sezi
dana sedanja. Omenil sem že. 
da je bi l prvi lastnik te tovarne 
leta 1870 Peter Feldner. Prvotni 
lastniki tega grunta so pa bi l i 
Capudri, Franc, rojen 1761. ki je 
umrl leta 1832, je prišel sem ' / 
moravske župnije. Pred njim so 
pa bi l i lastniki, kot zasledimo v 
prvem mengeškem statusu IJ 
leta 1811. Rodeti. 

Na podlagi kupne pogodbe "z 
leta 1884 je lastninska pravica 
preš la na tvrdko Jakob Ober-
walder in comp.. javno trogvsko 
družbo za izdelovanje slamni
kov v Domžalah. 

Po prvi svetovni vojni je s 
sklepom deželne vlade za Slo
venijo, oddelka za trgovino in 
obrt, leta 1919 prišlo posestvo 
pod posebno nadzorstvo sekve
stra. Ta zaznamba je bila leta 
1924 izbrisana. 

Prišla Je gospodarska kriza in 
tudi vel ikim slumnlkarskim to
varnam v Domžalah nI priza
nesla. Leta 1933 je bila tudi za 
ta objekt lastninska pravica 
vknjlženn na Kredi tni zavod za 
trgovino ln Induslrllo v Ljub
ljani. 

Med okupacijo je bila lastnin
ska pravica vknj ižena na Reichs-
sgau Klirnten, po osvoboditvi 
zopet; na kreditni zavod za trgo
vino in industrijo v Ljubljani, 
leta 1048 pa je bila lastninska 
pravica vknjlženn nu ime: Sploš
no ljudsko premoženje z za 
znnmbo upravnegn organa »Uni
versale«, tovarna klobukov in 
slamnikov To je bila zadnja 
knjižna sprememba, ki še da
nes velja. Na prostoru, kjer so 
sedaj zgrajeni prostori tovarne 
Universale. so nekoč stale na
slednje kmetije: Totomajnarje-
va, Zgornje Domžale it, 26, K o 
ma! ar jeva. Zgornje Domžale i t 
20. Rojčeva, Zgornje Domžale št. 
23 in kot že omenjeno Vovkova, 
Zgornje Domžale št. 24. na na
sprotni strani pa Hrenova. Zgor
nje Domžale št. 25. sedaj tudi 
last podjetja Universale Dom
žale. Vseh teh hiš danes ni več. 

Tolomajnarjevega 1/2 grunta. 
Zgornje Domžale št. 26 je po 
urbarju št. 1!0 in na podlagi 
vložka št. 35 K O Domžale spa
dalo pod čemšeniški grad. Na 
podlagi prisojila iz leta 1869 je 
postala lastnica Elizabeta Pav
lic, na podlagi izročila pogodbe 
iz leta 1894 pa last Antona Pav
li iz Zgornjih Domžal It. 88. 

Ivan K r a l j , Erbežnlkov Johan 
iz Domžal, živi domžalski leksi
kon, kateremu se imam zahvaliti 
za precej podatkov o starih 
domžalskih hišah, se Tolomaj-
narjeve hiše spominja takole: 
Hiša je stala nasproti »Kloba-
sarjeve- — Rihtarjeve kmetije. 
Prvotno hišo so podrli, pozneje 
pa sezidali novo. Bi la je dvig
njena in je imela tudi »kukerle«. 
To je bila hiša. v kateri so sta
novali tirolski delavci. Tolomaj-
narjevi-Pavlijevl so pa potem 
naredili novo htšo nasproti 
••Ceneta- — Vinka Habjana, 
kamor se je preneslo tudi do
mače ime »pri Tolomajnar ju«. 
Hiša Je bila zgrajena leta 1880. 

Komatarjev grunt. Zgornje 
Domžale št. 20. s hišo in gospo
skim poslopjem je J J O vložku št. 
27 K O Domžale v zemljiški 
knjigi in po urbarju št. 94 spa
daj pod Spital Gi l t v Kamniku . 

Na podlagi prisojila iz leta 
1865 je bila lastninska pravica 
vknjižena v korist Marjane 
Pire. 

Nekdanja Obervvaldcrjeva tovarna slamnikov, sedaj Universale, 
pr ilno je bila urejena Kidr ičeva cesta 

Na podlagi izročilne pogodbe 
iz leta 1879 in v zvezi s poroč
nim listom iz leta 1880 je bila 
lastninska pravica vknjižena v 
korist Jožefa Pire do polovice 
m Ane Pire do druge polovice. 

Na podlagi prisojila je bila le
ta 1884 no polovici tega posestva 
vknjižena od Ane na Jožefa 
Pire. 

Nn podlagi prisojila je bila le
ta 1887 lastninska pravica vknj i 
žena v korist. Marjane Pire po
ročene Barle. rojene Kosirnlk. 

Na podlagi izročilne pogodbe 
in v zvezi s poročnim listom ie 
bila lastninska pravica leta 1887 
vknjižena v korist Jurija Barle. 

To hišo je leta 1900 kupil Ja
kob Obcnvalder in jo leta 1903 
podrl in tu napravil vrt. 

Pli'C je leta 1902 naredil novo 
hišo v Zgornjih Domžalah št. 
110. sedaj Ljubljanska 88. ka
mor se je tudi preneslo domače 
ime »Komafar" . 

Komatarji oz. P i rc i so imeli 
tudi star kmečki mlin na stope, 
prvotni Klemenov ml in . ki je 
leta 1811 spadal pod graščino 
Križ. To je bil starim Domžal-
čanom znani » T o n h o v č e v - K u -
raltov spodnji ml in . k i je sedaj 
preurejen v stanovanjski blok 
podjetja »Žito« iz Ljubljane. 

Rojčevega 1/2 grunta. Zgornje 
Domžale št. 23. hiša ln gospo
darsko poslopje je na podlagi 
vložka št. 32 K O Domžale in 
urbarja št. 54 spadalo pod men
geško župnišče. 

Na podlagi kupne pogodbe iz 
leta 1873 je bila lastninska pra
vica vknjižena v korist Jurija 
Pavl i . 

Na podlagi prisojila iz leta 
1880 je prešla lastnina v korist 
Franč iške Ribič, rojene Pavl i . 

Leta 1903 je to posestvo ku
pil Jakob Obervvalder in hišo 
podrl PavIIJevl oz. Ribičevi so 
leta 1902 naredili novo hišo in 
se tja preselili, to je hiša. katere 
lastnik je sedaj Vinko Habjan. 
vulgo »Cenetov V i n k o - v D o m 
žalah. Kidričeva 18. 

Sedaj pa še o Hrenovem grun
tu. Zgornje Domžale št. 25. ki ie 
nekdaj stal na nasprotni strani 

sedanje upravne stavbe tovarne 
Universale. Na podlagi vložka 
št 34 K O Domžale je grunt, hiša 
in gospodarsko poslopje, spadal 
pod gospodarstvo Velesovo po 
urbarju št. 687, stran 135. 

Na podlagi izročilne in ženit-
ne pogodbe iz leta 1861 je last
ninska pravica prešla na Petra 
Kebra. 

Na podlagi prisojila iz leta 
1885 je bila vknj ižena lastninska 
pravica v korist mladoletnega 
Martina Kebra. na temelju dar i l 
ne pogodbe iz ' j ta 1893 pa v ko
rist Frančiške Keber. rojene Pe-
trič. Mar t in Keber. zadnji go
spodar na Hrenovem posestvu je 
bil zaposlen na železnici. Odselil 
se je v Nemčijo, posestvo je pa 
kupil Jakob Oberwalder. K e -
brovi so leta 1893 sezidali hišo 
tam, kjer je sedaj stavba L M 
Domžale, prej last vrvarja Jo
sipa Adamiča, ki je bil doma iz 
Kamnika. Najprej je hišo vzel v 
najem, v hiši so pa stanova! 
tudi Kebrova žena in dve hčer
k i . Ze čez dve leti so hišo pro
dali Adamiču, žena in obe hčen 
so se odselile. 

Prvotna Hrenova hiša. katere 
temelje so naši pri razširi tvi K i 
dričeve ceste, nasproti Univer
sale. je bila zidana iz debelega 
kamenja, nič ometana in kri ta s 
slamo. Poleg domačega imena 
»pri Hrenu-«, se je p r i hiši reklo 
tudi »pri Mar t incu«. po Mar 
tinu Kebru. zadnjem lastniku. 
Poleg hiše je bi l tudi hlev in 
svisli (šupa), vse pod eno streho 

V Zgornjih Domžalah št. 2. 
kjer je v starih časih bi l Pa
vi jov grunt, je bila nekdaj 
»Kurzthaler jeva« tovarna slam
nikov, sedanje podjetje »Alko-, 
Ta grunt, hiša in dvorišče je na 
podlagi vložka št 2 in po urbar
ju št. 690 spadal pod gosposke 
Velesovo. 

Na podlaci kupne pogodbe iz 
leta 1870 je bila posest vknjiže
na na Janeza Kurzthaiena na 
podlagi posojila iz leta 1892 D" 
na mladoletne Kristino, Frido ir, 
Emi la Kurzthaler, leta 1893 pa 
na firmo »Bratje Kurzthaler V 
l ikvidaci j i , slamnikarska tovar
na v Domžalah* Leta 1898 ê 
bila l ikvidaci ja ukinjena in last-



nistvo preneseno na firm«. 
-Bratje Kurzthaler«, leta 1903 pa 
na Janeza Kurzthalerja. 

Kurzthaler j i so si zgradili tudi 
vilo, kjer sedaj stanujeta dr. Ja-
nežič in Justina Pavlovič. 

Na podlagi vložka št. 3 in po 
urbarju št. 690 stran 359. pe prej
šnja in ta posest spadala pod 
gospostvo Velesovo. 

Po tem vložku je ta posest pre
šla na Janeza Kurzthalerja že 
leta 1870. Drugi podatki so do 
leta 1924 isti. Na temelju kupne 
pogodbe iz. leta 1932 je bila last
ninska pravica tudi nad »vilo« 
vknjižena na Kreditni zavod za 
trgovino in industrijo v Ljub
ljani, na podlagi kupne pogodbe 
iz leta 1940 pa na Bolhar Jerne
ja in Frančiško. na vsakega po
lovico, po sklepu o dedovanju iz 
leta 1954 oz. 1956 pa na Pavlo
vič Justino, sedaj Domžale. 
Ljubljanska 62. 

Po odločbi občine Domžale :z 
leta 1959 je bilo pripadajoče 
zemljišče vknjiženo kot družbe
na lastnina z zaznambo, da to 
nepremičnino uporablja občina 
Domžale. 

V stavbi, kjer sedaj stanujejo 
delavci tovarne ALKO. je bila 
nekoč znana Pavljeva gostilna s 
prenočišči. Po ljudskem izročilu 
so se tu shajali rokovnjači in je 
tu menda preminil marsikateri 
tujec, ki je tu prenočil. Zato ni 
čudno, da so pri postavljanju 
šupe za potrebe podjetja Alko 
našli veliko človeških kosti, med 
njimi celo okvire za očala (cvi-
karje) iz zlata. Poleg te stavbe 
so bili veliki hlevi in skladišča. 
Kurzthaler. ki je kupil Pavljevo 
hišo. ki je bila pritlična, je hi
šo nadzidal okrog leta 1900. Po 
tem letu hiša ni spremenila zu
nanjosti, čeprav portal nosi let- . 
nico 1876. Družabnik tvrdke 
Kurzthaler je bil med drugimi 
tudi Jožef Obervvalder. rojen 
1849 v St. Veit na Tirolskem. 
Leta 1881 se je poročil z Marijo 
Hribar, zemljakinjo iz Zgornjih 
Domžal št. 30, vulgo »pri Pov-
žu«. Leta 1882 si je v tej hiši 
uredil slamnikarsko tovarno pod 
imenom -Bratje Obervvalder-". 

Za nekdanjo »Roparjevo« hišo 
je bila včasih velika sušilnica 
(pašteba), tam pa. kjer so sedaj 
upravni prostori -Novoprema« 
in prostori krajevne skupnosti 
Domžale pa je nekoč stalo go
spodarsko poslopje s podi. 

Leta 1874 je bila sezidana ta
ko imenovana »Nova tovarna-
v Spodnjih Domžalah št. 30 na 
takratni Vilarjevi njivi. To je 
stavba, kjer so sedaj prostori 
občine Domžale, le da je bila za 
eno nadstropje nižja. To stavbo 
so postavili Pavel Mellitzer. An
drej Kleinlercher Simon Blas-
nig in drugi Ustanovili so to
varno pod imenom »J. Mellitzer. 
Kleinlercher & co.« Slamnike 
so tu prenehali izdelovati okrog 
leta 1930. V teh prostorih t* 
ustvarjal tudi znani domžalski 
kipar Peter Loboda, med vojno 
sta pa imela tu prostore brata 
Okršlar. V februarju leta 194" 
je bila ob bombardiranju nrec°i 
poškodovana ubitih le bilo tudi 
precej nemških vojakov. 

Janez Riedel rojen 1833 v 
Grasslilzu na Češkem, je leta 
1874 kupil Roparjevo hišo v 
Zgornjih Domžalah št. 29 in tu 
za takratni čas sezidal lepo slam
nikarsko tovarno, pozneje pa še 
v Spodnjih Domžalah št. 50. kjer 
je stanoval Josip Flis. sedaj pa 
Kovač Silva, sedaj Tabor št. 2. 
Slamnikov pa tu niso dolgo iz
delovali. 

V Zgornjih Domžalah št. 124 
»pri Chalupniku* je prvotno 
imel slamnikarsko tovarno Tiro-
lec Štefan Tegischer, rojen 1865 
v St. Veitu. Ker pa je imel hišo 
le v najemu, mu je bila leta 1918 
odvzeta pravica izvrševati slam
nikarsko obrt. Kasneje je v tej 
hiši. kot sem že omenil pri do
mačih slamnikarjih. izdeloval 
slamnike Valentin Maček, in si
cer do leta 1927. 

V Spodnjih Domžalah št. 20 
»pri Rudolfu« Maverju. je bila 
tudi slamnikarska tovarna. Ma
ver je bil roj. 1849 v Grasslitzu 
na Češkem. Sprva je vodil slam
nikarsko tovarno Franca Harac-
ka v Zgornjih Domžalah, pozneje 
pa je kupil Vilarjevo hišo v 
Spodnjih Domžalah št. 20 od 
Jakoba Cajhna — Vilarja in tu 
napravil slamnikarsko tovarno, 
ki pa je z njegovo smrtjo leta 
1009 prenehala. Poročen je bil 
z Marijo Mejač, ki je umrla leta 
1914. To je bila hiša. ki je bila 
porušena ob urejanju ceste skozi 
Stob. nasproti Trojanska, takrat, 
ko sta bila zgrajena tudi kana
lizacija in vodovod. Zadnji last
nik te hiše in pripadajočega go
spodarskega poslopja je bil Vin
ko Miiller. ki jo je podedoval po 
svojem očetu Antonu. 

V Stobu št. 37 »pri Borcu« je 
tudi bila nekdaj slamnikarska 
tovarna. Zadnji Borč je bil Ja
kob Peteri in. Od njega je leta 
1872 kupil hišo trgovec Franc 
Harack z Dunaja. Hišo je do tal 
podrl in tu sezidal slamnikarsko 
tovarno. Tovarno je vodil Ru
dolf Maver, ki je v te.) hiši s 
svojo družino tudi stanoval. Po 
očetovi smrti je postal lastnik 
tovarne mladoletni sin Fran. ka
teremu ie bil oskrbnik njegov 
stric Moldovan. Ta dva sta za
menjala to hišo s hišo v Zgor
njih Domžalah št. 17. sedaj Sav
ska cesta št. 1. kjer ima delav
nico Anton Grilj, lastnica pa je 
bila gostilničarka Ivana Muller, 
ki je bila poročena z bivšim 
orožnikom Pichlerjem. Odtod 
tudi domače ime za gostilno »pri 
Pichlerju« Mladi Harack in 
Moldovan sta nato napravila to
varno v Zgornjih Domžalah št. 
17. vendar je lahkoživi sin Franc 
vse zapravil in se nekega dne 
ustrelil. S tem je prenehala tudi 
ta slamnikarska tovarna. 

Od nekdaj tako cvetoče slam
nikarsko obrti in še bolj indu
strije, izdeluje v Domžalah slam_ 
nike le še tovarna Universale. 
ki prav letos praznuje 100-let-
nico obstoja. 

Prav bi bilo. da bi končno 
prišlo do realizacije slamnikar-
škega muzeja, katerega skromni 
začetki so bili postavljeni lani 
za prireditev Adam Ravbar na 

C v e t j e v [ e s e n i " v D o b u 

Eden od prizorov zelo dobro podane igre 

V okviru praznovanja 750-let-
nice Doba je Delavsko prosvet
no društvo Svoboda Dob upri
zorilo Tavčarjevo dramo Cvetje 
v jeseni. Premiera je bila v s o 
boto 11. julija zvečer pred spo
menikom padlim pred cerkvijo. 
Ta igralska skupina je bila pred 
leti, čeprav je delaia v težkih 
pogojih, zelo delavna. Ze delo \ 
slabo urejeni in majhni Videm-
škovi dvorani je bilo otožkoče-
no. toda ko so se začeli mladi 
igralci v sedanjih pogojih pri
pravljati na novo igro. so se sre
čali s še večjimi težavami kot 
pred leti. Nimajo niti prostora 
za vaje. zato so se morali učiti 
v privatni hiši. Razen dobre vo
lje niso imeli ničesar Pridno so 
vadili in igro odlično naštudira-
li. Razveseljivo je. da so se 
okrog sposobnega režiserja Mi

loša Starbkn zbrali samo mladi 
igralci, ki so s predstavo doka
zali, da so v Dobu še igralski 
talenti. Ne samo to, da je bil po
srečeno izbran prostor za pred
stavo, na prostem — pred spo
menikom podlim, ampak je bi
la tudi scena odlična. Med og
njemetom in grmenjem topov se 
le zbralo k predstavi nad tisoč 
i i udi, ki jih igralci s Cvetjem v 
jeseni niso razočarali. 

Obiskovalce so pritegnili zlasti 
okusno izdelani plakati in praz
nično razpoloženje Dobljanov in 
prebivalcev okoliških vasi. Pri 
organizaciji te, tako uspele 
predstave so dobskim prosve-
tarjem pomagali tudi člani ja
marskega kluba Simon Robič — 
Ivan Sesek. 

S. Stražar 

M KAMNIŠKE GIMVAZIJE 
V obeh četrtih razredih je bi

lo v šolskem letu 1909/70 43 di
jakov. 14 fantov in 29 deklet 
Po zaključnih izpitih v junij
skem roku in po jesenskem de
lu zaključnih izpitov, ki so bili 
od 29. do 31. avgusta, je uspeš
no opravilo izpite 14 fantov in 
27 deklet ali 95,4 °/o. Od teh jih 
je izdelalo 6 z odličnim uspe
hom, 12 s prav dobrim, 15 z do
brim in 8 z zadostnim uspehom 
Od letošnjih abiturientov kam
niške gimnazije jih je bilo 14 
iz domžalske, 27 pa iz kamniške 
občine. 

Abiturienti iz domžalske ob
čine so: Cvetka Bergant. Mar
jan Grošelj. Martina Hribernik. 
Ljudmila Janežič, Milan Jenčič. 
Borut Jeraj, Ivan Jesenovec. 
Marjeta Kosmina, Anton Lebar. 
Olga Lenček. fvica Lipar. Zvon
ka Maligoj. Martina Sodja in 
Dušan Stepic 

Po popravnih izpitih, ki so 
bili od 27. do 29 avgusta, je bi-

Krumpcrku. S tem bi rešili ved
no bolj redke predmete, slike, 
zapise in nodobne stvari, ki so 
povezani s slamnikarstvom. ki 
je imelo za razvoj Domžal tako 
velik pomen. 

lo na kamniški gimnaziji od 217 
ocenjenih učencev samo 8 ne
zadostnih. V preteklem šolskem 
letu je torej padlo samo 3.5"/» 
dijakov, kar je najboljši rezul
tat v zadnjih letih. 

V novem šolskem letu se je 
vpisalo v gimnazijo 221 učen
cev, ali eden man: kot lani. Od 
Zavoda so se poslovili profesorji 
Barbara Turk in Valentin Ka
lan, ki sta odšla na novo služ
beno mesto v Ljubljano ter Ja
nez Jalen. ki je nastopil novo 
službeno mesto na tekstilnem 
tehnikumu v Kranju. 

P r i d i t e š e ! 
Nas. oskrbovanci Doma po

lil ka v Mengšu je 1. t. m. spet 
razveselil in zabaval z uro in 
pol dolgim programom ansam
bel profesorja Pavla Kosca, s 

pevci, humorist Andrej pa nas 
je s svojimi šalami večkrat pri
pravil v sproščen smeh 

Ansamblu Pavla1 Kosca, pev
cem in humoristu Andreju se 
vsi oskrbovanci prav iskreno 
zahvaljujemo in jih vabimo, da 
nas še obiščejo. 

Anica Pavli' 
Dom počitka Meng'-'' 



Š p o r t i n r a z v e d r i l o 
d e l o v n i m l j u d e m 

Zakl jučna prireditev sindi
kalnih športnih iger »Po delu 
špor t in razvedrilo«- je za nami 
Občinski sindikalni svet je bil 
zopet deležen priznanja števil
nih obiskovalcev za prijeten 
večer dne 25. septembra. 

Brez pomena je ugotavljati, 
če je naslov priljubljene pr i 
reditve najbolj primeren, dej
stvo je, da je bila domžalska 
dvorana letos polna kot še n i 
kol i . Preprosti delovni ljudje iz 
naših tovarn co se navadili na 
špor tne igre, ob katerih je 
pomembnejše razvedrilo kot v i 
soki rezultati. Na zaključni 

prireditvi pa ljudje nekako 
tekmujejo v solidarnosti do 
svojega kolektiva in svojih 
športnikov, zato je borba za 
vstopnico huda in tudi zato. ker 
vabijo imena nastopajočih. 

Sindikalnemu svetu so te p r i 
reditve do sedaj več ali manj 
uspele, ni pa rečeno, da se ne 
bi dale še popestriti. Kdorkol i 
že pa očita sindikatu vmešava 
nje v šport, kulturo in razve
drilo, pa naj sam poskusi orga-
niziuati podobne akcije. 

Ponovno se je pokazalo, k a k š 
ne prireditve vlečejo in kdo naj 
jih organizira. 

SI 
o b letošnjem občinskem p r a z n i k u Domžal 

••*- občinski pokal v nogometu 
za mladince so v konkurenci 
T V D Partizan Mengeš, N K Dom
žale. Z V D Partizan Dob in N K 
Ihan osvojili mladi nogometaši 
iz Doba 

— prehodni pokal za člane so 
izmed petih občinskih nogomet
nih klubov osvojili nogometaši 
iz Domžal 

-r- tradiconalnega štafetnega 
teka po ulicah Domžal za pre
hodne pokale O b Z T K se je ude
ležilo 22 ekip. Pokale so osvoji
l i člani N K Domžale, mladinke 
T V D Partizan Domžale, mladin
ci T V D Partizan Mengeš, pio
nirj i SD Mengeš in pionirke 
T V D Partizan Domžale 

— na mladinskm košarka
škem turnirju je sodelovalo šest 
občinskih moštev in sicer košar
karji K K Domžale, T V D Par t i 
zan Radomlje, T V D Partizan 
Mengeš. T V D Partizan Moravče, 

mladinski aktiv s Prevoj. Pokal 
so zasluženo osvojili košarkarj i 
iz Mengša 

— tradicionalno tekmovanje 
občinskih reprezentanc Zagorje 
—Domžale v šestih disciplinah 
je dalo naslednje rezultate: 

nogomet — zmaga Zagorja. 
kegljanje — 30 kegljev v ko

rist Domžal, 
streljanje — prepričl j iva zma

gi! Domžal. 
šah — zmaga Domžal 
košarka — 32 košev razlike v 

korist Domžal. 
namizni tenis 3 : 0 za Domža

le, 
— žaro pred spomenikom v 

Radomljah, ki jo pred pričetkom 
praznika prižgejd športniki ob
čine, je v imenu vseh prižgala 
mlada smučarka- tekačica Rode-
tova iz Ihana. Prižigu je priso
stvovalo 10 športnih organizacij 

I t f iHf i 1 .'. ' I 
Na tretji občinski konferenci Zveze komunistov Slovenije v 
Domžalah jc bil navzoč tudi tovariš Albert .lakopie-Kajtimir, 
ki je tudi posegel v razpravo in dal domžalskim komunistom 
precej koristnih napotkov za nadaljnje uspešno delo na področju 

organizacije vseljudske obrambe 

S to fotografijo smo 
hoteli pokazati, kako 
močno že razpada 
poslopje domžalske
ga Godbi • . • • doma, 
kar pa se nam ni v 
celoti posrečilo. Vsak
do, ki gre mimo tega 
objekta, pa to lahko 
sam ugotovi. V času. 
ko nme .- tarnajo, da 
se nekatere dejavno
sti v Domžalah ne 
morejo razviti zato. 
ker nimaio primer
nih prostorov (dra
matika) dovoljujemo, 
da nam pred našimi 
očmi razpada objekt, 
ki bi se ga prav go
tovo dalo porabiti 
tudi še v kak drug 
namen kot pa v ta, 
za kar služi danes. 
Na mestu je vpraša
nje, ki si ga zastav
ljajo mnoRi, ki hodi
jo tod mimo: Ali ta 
hiša nima gospodar
ja? AH v tej hiši ni 
nikogar, ki bi poskrbel vsaj za najnujnejša zaščito" Ali najem
nina za dvorano, ki je sedaj skladišče, ne daje toliko denarja, 
da hi z njim preprečili vsaj nadaljnje razpadanje? Škoda nf po-
"•Onja ic vsa'- dan večja. Ce ga rabimo, potem ga tud! vzdr
žujemo, če pa ne, ga podrimo. ne pa čakajmo, da bo storil 

zob časa! 

Domžalska poslovalnica Agrnkombinata Emona tudi letos za 
svoje številne odjemalce nabavlja kar vagonske količine grozdja 
in ga na razkladalni postaji v Domžalah kar direktno oddaja 
kupcem. Mnogi ga kupujejo kar cele vozove. Seveda to ni na-
m «»no grozdje ampak tako, iz katerega potem doma stiskajo 
niošt. iz mošta pa delajo vino, kar se jim kot izgleda še vedno 
bolj izplača kot pa kupovati -pravo" vino. Ali ni tu v naši 

trgovini nekaj narobe? 

E K A J IZ IHAN 
K o u g o t a v l j a m o , da so p o e d l n c 

š p o r t n e panoge fce pos ta le v e c .Hit 
m a n j profesionalne In č l a n i delijo 
l e l e za p l a č i l o , ne s m e m o t r d i t i , 
da .le p o v s o d t a k o . V e m o . da po
d e ž e l s k i k l u b i i n d r i i S t v a » P a r t i 
zan« delajo Se v e d n o na č i s t ! a m a 
t e r s k i o s n o v i l n da se ima.ie l j u d i 
Idea l i s te , kt to d e l o o p r a v l j a j o ic 
l e t a i n le t a , b r e z k a k r š n e k o l i n a 
grade . K o s m o se d o t a k n i l i Š p o r t 
n i k o v s p o d e ž e l j a , m o r a m o o m e n i t i 
t u d i uspehe , k i J i h u dosegajo p r i 
p r o s t o v o l j n i h d e l o v n i h a k c i j a h . T a 
k o m o r a m o omen i t ) , da so i h a n s k i 
n o g o m e t a š i s p r o s t o v o l j n i m d e l o m 
n a p e l j a l i v o d o v o d v g a r d e r o b o , i z 
k o p a l i i n z a s u l i preko 800 n i v o d o 
v o d n i h j a r k o v i n I z k o p a l i za < i- It -
t r l f t k a c i j o preko 20 j a m za p o s t a 

v i t e v e l e k t r i č n i h d r o g o v V s e to so 
d e l a l i v s p e r a z u m u s k r a j e v n o 
s k u p n o s t j o I h a n , k i J i m bo za to 
d e l o d a l a t u d i n a g r a d o , ki pa Jo 
bode s p r o t i v c e l o t i vložili za adap-
t a c i i o garderobe in nabavo opreme 
it, i n v e n t a r j a , l i s t o d e l o opravljajo 
t n d : n o g o m e t a š i iz. Doba, ki gradilo 
g a r d e r o b o v p o p o l n i l a s t n i režiji). 

Se posebe j m o r a m o omeniti, d a 
se I h a n s k i n o g o m e t a « ! sklenili, da 
bodo vse v o ž n j e izvrševali E lastni
m i a v t o m o b i l ) i n na svoje stroške, 
da h i t a k o l a h k o k l u b dodeljena 
s r e d s t v a p o r a b i l za investicije. V 
t e k m o v a n j e so letOS v k l j u č i l i tudi 
m l a d i n c e , k i k a z i i c . da bodo prej 
k o s le j dobre n.,o - - * < -1 i 1 * s t a r e j š e 
n o g o m e t a š e . 7.r lete« ispešr .o n a -



Košarkarji odgovarjajo 
Ob čitanju članka Zdrav duh 

(?) v zdravem telesu, izšel v 
glasilu SZDL občine Domžale od 
dne 15. septembra 1970, vodstvo 
KK Domžale čuti, da je potreb
no, da obvesti širšo javnost o 
neresničnih trditvah pisca A. 
Zajca. Vodstvo kluba meni, da 
bi moral uredniški. odbor in od
govorni urednik Občinskega po
ročevalca, kot glasila Socialistič
ne zveze delovnega ljudstva, 
kljub svobodi tiska, vseeno pre
tehtati sila pristranske težnje 
pisca, ki vsekakor niso v korist 
celotnega športnega življenja v 
občini. 

Košarko je začela v Domžalah 
peščita že leta 1948 vzporedno z 
začetkom tega športa v večjih 
centrih Slovenije. Vzljubili so ta 
šport, z lastnimi minimalnimi 
sredstvi ustvarili kolektiv, sami 
zgradili igrišče, vadili, igrali in 
začeli so tekmovati. Z največjo 
mero ljubezni in enluziazma je 
kolektiv iz leta v leto napredo
val. Rezultati so se začeli kaza
ti. Moštvo je začelo nastopati v 
republiški ligi, priborili so si 
mesto v 11. zveznem razredu. 
Tekme je začelo obiskovati na 
stotine ljudi. 

Zatorej je trditev, da "širša 
javnost o domžalski košarki bolj 
malo ve« neutemeljena in na
ravnost smešna. Naprej trdi pi
sec "da so Domžale zaradi ko
šarke znane po vsej državi«. Na 
žalost pa samo za Občinski po
ročevalec nimamo nikogar, ki bi 
v tem glasilu obveščal domžal
sko javnost o košarki s članki, 
napisanimi med rednim delov
nim časom. 

Vsem je današnji čas dokazal, 
da za večje, da se ne izrazimo 
vrhunske športne dosežke, ni do
volj, samo tedanji entuziazem. 
temveč tudi izdatnejša finančna 
pomoč družbe, i strani športni
kov pa kar največ truda in sa-
moodpovedi. Zatorej je trditev o 

stopa tudi prav m o š t v o , saj je do 
sedaj igralo 5 tekem in vse zaklju
č i l o v svojo korist, gol razlika pa 
z n a š a 29:7. 

Septembra sc p r i č e l i redno tre
nirati tudi s m u č a r j l - t e k a č i , vsi 
od pionirjev do č l a n o v , kajti v se
zoni 1970/71 bo v Ihanu zopet v e č 
zimskih prireditev. Tako bo 24. ja 
nuarja 1971 slovensko prvenstvo 
pionirjev v tekih, v mesecu febru
arju odprto prvenstvo v tekih za 
vse kategorije ter o b č i n s k o odprto 
prvenstvo v skokih. In pa skakalna 
turneja Dol—Ihan—Kamnik. P r i č a 
kujemo, da bo na teh tekmovanjih 
nastopilo preko 400 tekmovalcev iz 
vse Slovenije in Hrvatske. Po ko
ledarju bodo Imeli ihanskl s m u č a r 
j i v tej sezoni 4B nastopov v Slo
veniji in sosednih republikah. 

Morda prav ihanskl š p o r t n i k i s 
svojim delom in svojimi uspehi, 1:1 
so pomembni v r e p u b l i š k e m in 
zveznem merilu, d o k a ž e j o , da se da 
marsikaj d o s e č i tudi z dobro voljo 
ir. da uspehi niso odvisni samo od 
milijonov. rt. 

»izglasovanju družbenega denar
ja« odveč, saj so jo z zavestjo 
sprejeli vsi za to odgovorni 
družbeni — politični organi v 
občini. 

Da je danes košarka v Dom
žalah šport št. 1, je to rezultat 
dvajsetletnega vztrajnega dela 
in prizadevanj igralcev in funk
cionarjev kluba, ne pa s tem "da 
smo glasovali zanjo, za denar 
namenjen zanjo«, kot to trdi pi
sec članka. 

Odprto igrišče v domžalskem 
športnem parku še zdaleč ni bi
lo zgrajeno samo za košarko, 
temveč je bilo namenjeno tudi 
rokometu, malemu nogometu in 
predvsem kotalkanju. Ker pa je 
na žalost v Domžalah "zelo ve
liko« takih in tako aktivnih 
družbenih delavcev, ki so vedno 
samo "poznavalci situacije« pa 
ostale športne panoge, ki bi lah
ko uporabile la športni objekt, 
sploh niso zaživele. 

Za dvorano imenovano "hala«, 
ki je bila zgrajena po mnenju 
pisca »predvsem za košarko« pa 
tole: Ce bi bila res zgrajena sa
mo v ta namen, bi vsekakor po
trebovala precej drugačne gar
derobe in sanitarije, kot pa sta 
v njej za to namenjena le dva 
prehodna hodnika. 

Piscu ne zamerimo netočne 
podatke o številu članov kluba, 
ker je verjetno še vedno pod 
vtisom velike gneče v zimskem 
času, ko se je tudi v enem veče
ru zvrstilo v garderobi — hod
niku hale na rednem treningu 
80 igralcev t. j. članov, mladin
cev in pionirjev. 

Tov. Zajcu kot "šefu« hale se 
najtopleje zahvaljujemo za raz
veseljivo novico, da nam »dajejo 
dvorano brezplačno v najem«. 

Hvala upravljavcu dvorane za 
»opravljeno družbeno koristno 
delo!«. Saj se nam amaterskim 
športnim delavcem ne bo več 
treba truditi za sredstva, name
njena za najemnino hale, ki jih 
naj bi dobili iz družbenega do
govora! 

Po mnenju avtorja članka do
biva KK Domžale »redno znat
no pomoč družbe«. Trdimo, da to 
ni res, kajti niso redki primeri, da 
so posamezni odborniki sami za
stavili svoja sredstva, da se je 
tekmovanje lahko redno odvija
lo. Poudarjamo, da sredstva pro
računa občinske skupščine niso 
bila zadostna za izpeljavo ce
lotnega programa društva. Za iz
vedbo tega programa so bila 
nujno potrebna tudi sredstva, ki 
so izključno rezultat dela košar
karskega kolektiva. Med ta sred
stva uvrstimo tudi »lepe denar
je iztriene« pri veselicah, kate
rih finančni uspeh je rezultat 
prizadevnosti posameznih čla
nov uprave društva, ne pa viso
ke najemnine. 

Da je domžalska košarka do
bila toliko mlajših privržencev, 
ni rezultat »privilegija in naklo
njenosti najvidnejših političnih 
funkcionarjev«, temveč plod dol
goletnega dela in tudi kvalitet

ne uvrstitve v zvezno tekmova
nje. Čeprav se bomo vrnili v re
publiško konkurenco (zaradi ob
jektivnih športnih razlogov), se 
»ladja rdečih žog« ne bo potopi
la, temveč bo s še vedno visoka 
moralo vodstva, z množičnostjo, 
t. j. z delom s pionirji, mladinci 
in mladinkami ter drugo ekipo, 
ki so vse v rednem tekmovanju 
ter ob novoustanovljenih cen
trih v okoliških krajih (Mengeš. 
Moravče, Radomlje, Prevoje, 
poskrbelo, da se to »ladji , . 
ne bo potopilo. Glavne čeri, ob 
Icaterih pa »barka« zares lahko 
nasede, so pa podobni neresni 
članki, ki povzročajo, da ljudje, 
ki so pripravljeni žrtvovati ves 
svoj prosti čas za napredek 
športa v svojem elanu popustijo 
in prepustijo »športno barko« 
družbeno negativnim strujam. 

Se odgovor, kako gledamo na 
življenje »velikih fantov«. S tem 
ne zagovarjamo igralcev 1. mo
štva in hranarina ni nobena 
skrivnost, zaradi že v uvodu 
omenjene zahtevnosti zveznega 
tekmovanja V dokaz resnega 
dela in navkljub temu, da smo 
s tem postavili nr. kocko naš ob
stanek i; 11. zvezni ligi, smo bili 
toliko dosledni, da smo smatrali, 
da ne moremo tolerirati nešport-
nega obnašanta. pa čeprav je to 
naš najboljši, igralec. Moral je 
zapustiti naše vrste v času, ko 
bi, oa v rednem prvenstvu naj
bolj potrebovali. To naj bo isto
časno tudi opomin vsem »privr
žencem in strokovnjakom«, ki 

so prispevali k nešportnemu ob
našanju našega igralca. Pdvšali-
ziranje o »velikih fantih in me
ščanih« je neumestno in meni
mo, da so naši igralci tekmova
li športno. Za izgubljeno tekmo 
pa piscu in javnosti samo poda
tek, da so v moštvu Zagorja na
stopili: Llassin, Lemaič in Suš
nik, za katere kvaliteto dobro 
vedo ne samo v državi, temveč 
tudi zunaj meja. 

Za zaključek naj uporabimo 
moto avtorja članka »če bo kdo 
vprašal«, kaj si mislimo pri tem 
Odgovor je jasen: 

— trdimo, da ne pozna situa
cije, 

— »privilegiranost« košarke le 
vsled najbolj organiziranega 
dolgoletnega dela v tem kolekti
vu, 

— ker pisec ne izraža mnenja 
tisočih športnikov, ki vsi v glav
nem obsojajo tako pisanje, 

— za ekonomično Izkoriščanje 
domžalske dvorane smo vsi, sa
mo z mislijo, da košarka kot 
športna panoga delovanje dvo
rane lahko samo poplemenili. 

Uredništvu in odgovornemu 
uredniku Občinskega poročeval
ca v premislek! V prejšnji šte
vilki, smo s ponosom prečitali, 
da je KK Domžale za dvajset
letno uspešno delo odlikovala 
SZDL občine Domžale s srebrno 
plaketo Otf, takoj v naslednji 
številki pa vaše glasilo kot gla
silo Socialistične zveze delovne
ga ljudstva, občine Domžale hi
tro nasedle piscu in objavi ne
resničen in ponižujoč članek na 
račun Košarkarskega. kluba 
Domžale 

Košarkarski klub Domžale 

S m u č a r j i 

t r e n i r a l i t u d i p o l e t i 
Lanska muhasta zima nam je za

pustila š e dosti snega pod n a š i m i 
Julljcl . K o smo sc sredi avgusta v 
pasji v r o č i n i potili in iskali sencu 
in hlad, Jo je skupina 9 s m u č a r j e v 
d o m ž a l s k e g a kluba mahnila na smu
č a r s k i trening pod Prlsojnik. Kdo 
bi Jim ne zavidal, ko so u ž i v a l i vse 
dobrote zimskega okolja v v r o č e m 
s o n č n e m poletju. 

Pod vodstvom Toneta Zupana ]e 
od 17. do 22. avgusta s m u č a l o in 
treniralo š e 11 s m u č a r j e v mladincev 
in to Tone B a k š i č . D u š a n in MIlan 
Vidmar, M a t j a ž Pelcer, Bojan Pra-
protnik, Franci Kaplja , Bojan Re
povi In Janez P o l j a n š e k . Mladinci so 
bivali v k o č i na Gozdu, od tu pa so 
se vsako Jutro in popoldne podali na 
plaz pod Prlsojnikom in trenirali. 
S v e ž gorski zrak, smuka in obilo 
sonca je fante krepilo tn utrjevalo. 
K t e č a j u in treningu Je samo dru
š t v o v l o ž i l o 1.410 N din. Ce so te
č a j n i k i zadovoljni, pa drultvo ni, 
kajti med temi mladinci so sc naš l i 
tudi trije, (katerih imena n o č e m o 
objaviti) skrajno nedisciplinirani. 
Nelportno o b n a š a n j e , kajenje, kvar-
tanje, negiranje navodil vodje itd., 
vse to m e č e zelo, zelo slabo l u č ne 
samo na k r š i t e l j e , t e m v e č trpi tudi 
ugled samega druitva in njihovih 
p o š t e n i h č l a n o v . Ni to š p o r t n i he-

roizem, č e se ti mladinci ne zave
dajo, da je cigareta v ustih, zafrka
vanje, posmehovanje in o m a l o v a ž e 
vanje reda na š p o r t n i h t e č a j i h ne
olikano in n e š p o r t n o ln k a ž e le 
stopnjo vzgojenostl vsakega posa
meznika. Mislim, da je bil namen 
tega treninga in f i n a n č n a p o m o č v 
tem, da se t e č a j n i k i ne samo teles
no, t e m v e č tudi duhovno sprostijo 
ln sodelujejo kot š p o r t n a enota, ki 
naj bi bila za vzgled ostalim. Ce Je 
d r u š t v o zaupalo vodstvu, zato nI bil 
t e č a j n i č manj vreden, ti trije ne
disciplinirani t e č a j n i k i so se poka
zali kot heroji nadutosti in baha:'-
tva in bili n e p o s l u š n i No, tudi ta 
š o l a je nekaj stala In zato lahke 
p r i č a k u j e m o , da se bo d r u š t v o v 
b o d o č e p o s l u ž e v a l o tujih u č i t e l j e v . 

K l j u b tem neljubim spodrsljajem, 
ki so skalili napore vodstva pa upa
mo, da Je bil trening u s p e š e n . 

V b o d o č e pa bo treba p a č vsake
ga t e č a j n i k a , ki bi ž e l e l sodelovati 
na t e č a j i h , dobro p r e r e š e t a t l , č e Je 
njegovo vedenje in njegov odnos 
do sotovariSev in d r u š t v a pravilen 
ali ne. Mimogrede povedano, da se 
bodo ti trije nedisciplinirani ln ne-
t o v a r t š k i t e č a j n i k i zagovarjali pred 
upravnim odborom zaradi n e š p o r t -
nega vedenja. 

J . V . 



Domžalčan 

V l a d o I V A C l C . b t i r l i n t i l d e ^ e U e t n l 
m e t a l u r š k i t e h n i k v d o m ž a l s k e m 
»TERMITU.« j c na s l o v e n s k e m Ša
hovskem prvenstvu. k i j e p i l o V 
dneh od J,—18. avgus t a v Š a h o v 
skem domu v L j u b l j a n i , dosege l 
svoj n a j v e č j i d o s e d a n j i u speh Ob 
u d e l e ž b i petnajstih i g r a l c e v (mod 
katerimi j e bjl c e lo en m e d n a r o d n i 
mojster, d v a m o j s t r a l n v e č m o j 
strskih k a n d i d a t o v ) j e zasede l p r v o 
mesto. O b l e m v e l i k e m uspehu , k i 
ni uspeh le z a n j . t e m v e č za vso Ša
hovsko javnost D o m ž a l e , se č e s t i t 
kam, k i j i h j c ob s v o j e m uspehu 
prejel, p r i d r u ž u j e t u d i u r e d n i š t v o 
» O b č i n s k e g a p o r o č e v a l c a « . Tova i ' 15 
I V A C I C se j c vabilu, d a o d g o v o i i 
na nekaj v p r a š a n j za b r a l c e O b 
č i n s k e g a p o r o č e v a l c a , r ad o d z v a l . 
VpraSanjc: 

» T o v a r i š I V A C l C . m n o g i n a š i 
bralci bi vas r a d i BpdZnAl i ! A l i b i 
se nam hoteli p r e d s t a v i t i ? « 
Odgovor: 

» V l a d o I v a č i č , r o j en 26. j u n i j a 
193B v LJubljani, po p o k l i c u me ta 
l u r š k i tehnik, z a p o s l e n p r i d o m ž a l 
skem T E R M I T U . S š a h o m sem s« 
z a č e l ukvarjali č e n e m a r a k a r z 
osmimi leti, k o m e je le Igre nu-
u č l l o č e . Organizirano s e m se z a č e l 
ukvarjati s š a h o m nekako leta 1950 
V z a č e t k u sem bil č l a n S n L j u b l j a 
na, od prihoda v D o m ž a l e le ta 1939 
pa sem č l a n S D D o m ž a l e . « 
V p r a š a n j e : 

»Ker nam Je slovensko š a h o v s k e 
prvenstvo nekako š e najbolj ž i v o 
pred o č m i , bi ž e l e l i d a n a m o ž i v i l e 
dneve, ko je vsa d o m ž a l s k a š p o r t n a 
javnost nestrpno p r i č a k o v a l a iz kn 
la v kolo rezultate Iz Š a h o v s k e g a 
d o m a « . 
Odgovor: 

»Na prvenstvo sem p r i š e l nekako 
nepredvideno ln tako tud.) manj 
pripravljen, kot bi sicer m o g e l b i t i . 
Zaradi š t e v i l n i h odpovedi j e Š a h o v 
ska zveza Slovenije povabila v e č 
mojstrskih kandidatov, ki so doseg
li ž e prej lepe uspehe, da se ude
l e ž i j o prvenstva b r e z p r e d h o d n i h 
kvalifikacij. Na ta n a č i n s e m se na 
prvenstvo prijavil , bol.) z ž e l j o , da 
si naberem I z k u š e n j , kot pa s t e k 
movalnim hotenjem po prvem me
stu. Tako nisem niti p r e m i š l j e v a l , 
katero mesto bi mogel d o s e č i . O 
plasmaju sem zače l r a z m i š l j a t i sele 

-šahovski p r v a k 
v drugem d e l « prvenstva, kg se je 
situacija razbistrila, ko se je poka
zale Ua bi ob M ' i u i i H m igranju 
mogel d o s e č i zelo dobro mestu, v 
prvem delu tekmovanja sum is de
setih ko' imel le dva remija, ustalo 
so bile zmage. V zadnjih kolih se 
je zače l f ln iš . ki jc bil zame psiho
l o š k o n a j t e ž j i , saj sem imel poleg 
vsega š e n a j t e ž j e tiaspr umike. V 
''idu-,! tretjini turnirja je prišla, kot 
dodatna obremenitev tudi impera
tivna zahteva pa dobri igli in po
sredno tudi po dobrih rezultatih. V 
M"u-ni lazi sem cll'seacl tri rernlje 
in »Ji poru* (slabe trenutke sem 
dnitvljgl z igralcem l'ucam.) kl J C 
l i l moj edini spodrsljaj na turnir
ju. Ostale konkurente sem prema
gal, tqko da Jc razlika ustala do
volj velika, 

V p r a š a n j e i 

» K a k š n i sn vaši dosedanji tekmo
valni uspehi, saj usvojitev republi
š k e g a prvenstva nemara ril bil edi-
nlV 

Odgovor: 

»Na r e p u b l i š k i h prvenstvih sem 
kar stalen u d e l e ž e n e c , saj sem se 
od 1(60, leta dalje u d e l e ž i l (razen 
dveh) — vseh Na enem izmed njln 
sem dosegel naslov mojstrskega 
kandidata (1964), leta 1W» sem 1)11 
če tr t i , i MU ; pa sem delil tretje do 
puto mesto. Leta 1665 sem sodelovM 
v poiflnalu za d r ž a v n o prvenstvo v 
V r n j a č k i Banji , kjer sem se plasi
ral na 10. mesto (7 t o č k od 16 m o ž 
nih). To je bil dos(ej n a j m o č n e j š i 
turnir, na katerem sem (gral. V e č 
krat sem zmagal na d o m ž a l s k e m 
spominskem turnirju l l lLHlNCi—ZU
P A N Č I Č , med svoje vetje uspehe 
pa vsekakor p r i š t e v a m tudi zmagi 
v Novem mestu in K o č e v j u januar
ja letos. K e i sem se turnirjev v e č 
krat u d e l e ž e v a l (glede na kolega) so 
tudi rezultati relativno dobri« . 

V p r a š a n j e : 

»Ali nam lahko puveste ka.i o de
lu d r u š t v a , katerega č l a n ste?« 
Odgovor: 

»fiD D o m ž a l e sod imed n a j b o l j š a 
slovenska m o š t v a . V svoji zgodovi
ni je doseglo vrsto o d l i č n i h rezul
tatov, med kaleriml jo vsekakor Iz
redno tretje mesto v konkurenci 30 
mostnih reprezentanc 1869 v Ptuju, 
ko smo se plasirali za L.iubl.iano ln 
Mariborom. Velik uspeh Je tudi le
t o š n j a uvrstitev v r e p u b l i š k i finale 
za pokal M a r š a l a Tita. kjer smo 
zelo tesno 21/, VI, izgubili z naj
b o l j š o r e p r e z e n t a n č n o ekipe — 
ekipo Maribora. Relativnu s l a b š e 
rezultate smo dosegli v ekipnem re
p u b l i š k e m prvenstvu, ki zahteva 
d r u g a č n o sestavo: 6 m o š k i h č l a n o v 
en mladinec in ž e n s k i č l a n in 
kjer Je uspeh odvisen od homoge
nosti m o š t v a . Ulede na problem 
stalnega prostora, v katerem bi žal 
z a ž i v e l (kot tudi ostalo d r u ž a b n o 
ž i v l j e n j e ) , je sejna dvorana skup
š č i n e o b č i n e D o m ž a l e le z a č a s n a re
š i t e v , ni pa trajno r a z r e š e n pro
blem. V D o m ž a l a h obstaja ekipa, ki 
zaradi veselja do š a h a vseh č l a n o v , 
zlasti intuziastov in č e merimo 
uspehe iz tega zornega kota, ne mo
remo biti n e z a d o v o l j n i . « 

S l o v e n i j e 
V p r a š a n j e : 

» K a k o poteka v d r u š t v u delo z 
m l a d i n o ? « 
Odgovor: 

» D e l o z mladino Je zaradi ome
njenih razlogov o t e ž k o č e n o . Je bo
disi kampanjsko ali rezultat Izred
nega a n g a ž i r a n j a d o l o č e n e g a kro
ga ljudi D r u š t v o mora imeti mla
do, š i r š o osnovo. \z katere se roje
va kvaliti i„ Ciledf na rezultate 
š o l s k i h tekmovanj ne moremo reč i . 
da talentov v o b č i n i ni: pionirke 
iz P e č so bile oelo r e p u b l i š k e pr
vakinje. Talentov je dovolj, kar 
«ia potrdila K A H N A R ln S L A K . Ki 
sta bila že oba slovenska mladinska 
prvaka. Pot pa j e le dolga. Uspe
hov ni bilo malo. č e p r a v so sc 
pojavljala tudi k r i t i č n a obdobja. 
Zaradi o š a b n e g a truda p e š č i c e funk
cionarjev ln predvsem predsednika 
t o v a r i š a S O N C A drultvo tudi v tej 
smeri normalno dela. D o m ž a l č a n i 
pa se sicar ne moremo meriti s Ša
hovskimi eenlri Ljuhljane in M a r i 
borom Bodimo v vrsto * Celjem. 
K o č e v j e m , kjer nam je po realni 
oceni mes to .« 
V p r a š a n j e : 

» Z a n i m a nas. kako gledate na š a h . 
kot Igro in kaj pravite o temi. " i 
jo p o s l u š a m o v zadnjem č a s u vse 
v e č k r a t >Mladl In šah?« 
Odgovor i 

»Sah kot Igra je zelo koristen 
preilvsem za umsko se te razvijajo
č e g a č l o v e k a pomeni vzporedno 
p o m o č pri razvoju osebnosti. Za Sa-
I I U V H U I razvoj posameznika pa niso 
dovolj samo zunanji pogoji (orga
nizacija tekmovanj, instruktor ln 
podobno) p o m e m b n e j š e le individu
alno delo ki pa zahteva veliko tru
da, studija Treba se je o d r e č i delu 
prostega čusa č e m u r »e pa mladi le 
neradi o d r e č e j o Brez š t u d i j a bolj-
litl rezultatov ni p r i č a k o v a t i . P r i 
š a h u je to o d l o č i l n o Med mladimi, 
ki z a č e n j a j u . je za to premajhno 
zanimanje in v tem vidni razlog za 
nekoljko p o č a s n e j š i kvalitetni dvig. 
Seveda pa jn jasno, da le Iz mno-

Š A H O V S K 
X X I I . sindikalnega prvenstva Slo

venije Junija v Bohinju se je ude
l e ž i l a ekipa Papirnice K o l l č e v o in 
med 18 s o d e l u j o č i m i dosegla 7. do 8. 
mesto. 

Na brzoturnlrju v Borovnici v po
č a s t i t e v dneva borca 4. Julija so 
sodelovali tudi d o m ž a l s k i mojstrski 
kandidati Med 28. gralci so zasedli 
naslednja mesta: 1. CUel , S. I v a č i č , 
S—?. V a v p e t l č , 8. Karner. 

Julijskega brzoturnlrja v D o m ž a 
lah »e Je u d e l e ž i l o 20 Igralcev iz 
Ljubljane, Trbovelj , Kamnika in 
D o m ž a l , vrstni red: R K r ž l š n i k 
(Lj.) 16 t o č k , 2—4. I v a č i č . Karner. 
V a v p e t l č (vsi D) 14 V« t o č k itd. 

12. julija so v D o m ž a l a h ž e dru
g i č gostovali danski šah i s t i iz Ran-
dersa. Pomerili smo se na 11 des
kah jn jih premagali z rezultatom 
8 : a. 

V K a m n i š k i Bistrici smo odigrali 
8 julija i , i / . . i . m , n . ki se ga Je 
u d e l e ž i l o m Igralocv Randerga. K a m -

ž i č n e mladinske o s n o v « rastejo po 
goji za nekaj kvalitetnih posamez
n i k o v N a š a h g l e d a m ko t na du
š e v n o razvedrilo, aktivno rekreacijo 
po ostalih ž i v l j e n s k i h naporih. 
M o r d a se č u d n o s l i š i , k e r je š a h ž e 
sam po seb i d u š e v e n napor. Stvar 
se spremeni, ko se pojavijo tekmo
v a l n e obveznosti. Ko š a h postane Iz
reden u m s k i i n f i z i čn i n a p o r in ne 
m o r e m o v e č g o v o r i t i o r a z v i e d r i l u . 

S i c e r pa naj v ilustracijo, kaj j e 
lah povem besede n a š e g a velikss/a 
š a h i s t a V i d m a r j a : . S a h je o d r a z 
ž i v l j e n j u ! Z u s p e h i l n n e u s p e h i d a 
je i m p u l s za notranjo stabilizacijo, 
zadovoljstvo Posebno neuspehi da
j e j o Se v e č m o č i . da se t e k m o v a 
lec v prihodnjih borbah Se bolj bo
r i . 

T a izrek lepo ponazarja, kaj je 
š a h i n i zraža tisto, kar tudi sam v 
š a h u d o ž i v l j a m . « M . 

0 delovanju 
mladince'/ U Ooimale 

Mladinci N K D o m ž a l e so z res
n e j š i m i n s i s t e m a t i č n i m delom z a č e 
l i Sen s p o m l a d i , vendar se je to 
delo že obrestovalo, saj so dosegli 
v s a č e t k u jesenskega dela prven
s tva Ljubljanske podzveze kar lepe 
uspehe: 

premagali so R A K E K s 4:S. O D 
R E D s 3:2. i z g u b i l i pa so z D O B O M 
i n C E M E N T O M , o b a k r a t na tujem 
i g r i t č u . Pod vodstvom trenerja Bro-
j a n a so v mladinski v r s t i naslednji 
igralci: S a v k o v i č , B e k i r . l v k o v i č <J., 
Hihtar, v r t a č n i k Marjan. P a n č u r . 
Krizman. Bogataj M . Glavinac, 
Brojan, na eni tekmi pa sta Igrala 
tudi O k r š l a r C in V r t a č n i k P , ki 
sta pa le oba V č l a n s k e m m o š t v u . 
Igralci so gondicijsko dobru pr i 
pravljeni, njihova taktika pa teme
lji na odprti in vseskozi napadalni 
In borbeni igri. Zatu lahko verja
m e m o besedami strokuvnjaka. ki je 
dojal, da s tako Igro lahko d o s e ž e 
mo z e l o dobre rezultate. Upajmo, 
da se bo to u r e s n i č i l o , saj je ž e č a s , 
da d o b e D o m ž a l e poleg č l a n s k e g a 
tudi kvalitetno mladinsko m o š t v o , 
kakor je pred leti ž e bUo. l v k o v i č 

E N O V I C E 
p i k a in D o m ž a l . Vrstni red: Cizel 
17 Ve t o č k , I v a č i č 17 t o č k , V a v p e t l č 
16 t č o k (vsi D o m ž a l e ) . Mortensen (R) 
1» t o č k . Vestergaard (R.) in Trebu-
šak (D.) 19 t o č k Itd. 

V p o č a s t i t e v o b č i n s k e g a praznika 
D o m ž a l sta se v tradteionalnem sre
č a n j u pomerili reprezentanci Z a 
gorja In D o m ž a l 6 č l a n s k i ekipi sta 
odigrali brzopotezni dvoboj pu Se-
verninskem sistemu d v o k r o ž n o . Re
zultat Je bil 37 </« : IS I za Dom
ž a l e N a j b o l j š a d o m a č i n a sta bila 
Clzel z 8 >/i t o č k ln Z u p a n o t č • I 
t o č k a m i . 

Na prvenstvu ljubljanske lahov-
ske podzveze julija v Ljubljani je 
igralo 12 igralcev R. K r l i i n i k , Miš
ka in Halik (vsi Lj .) so se uvrsUll 
na slovenske prvenstvo 4. do 6. me
sto pa Jc delil T r e b u š a g (P) s 
Korivalinko (Lj,). 

Rednega m e s e č n e g a brzoturnlrja v 
avgustu v D o m ž a l a h se je u d e l e ž i l o 
80 igralcev, ki so se zvrstili takole: 
Cizel in Sribar (Lj) IS 'It toek, Iva-



č l č 15 t o č k . M u s i č (LJ.) 14 'It t o č k . 
V a v p e t l č 13 'It t o č k , K a r n e r 13 t o č k 
i t d . 

M o j s t r s k i k a n d i a t V l a d o I v a č i č je 
v a v g u s t u dosege l n a j v e č j i u spe l i 
N a X X . č l a n s k e m p r v e n s t v u v 
L J u b l j a n i je pos ta l p r v a k S l o v e n i j e 
ln si tako p r i b o r i l p r a v i c o sode lo 
vanja na d r ž a v n e m p r v e n s t v u . 

Z a o b č i n s k i p r a z n i k Z a g o r j a so 
se š a h i s t i ' T f b O v e l j , D o m ž a l i n Z a 
gor ja p o m e r i l i v d v e h b r z o t u r n i r j i h . 
V A s k u p i n i je m e d 13 i g r a l c i z m a 
ga l K a r n e r (D) 10 'It t o č k p r e d L o i -
b e k o m (D) 8 'I, t o č k i t d v B s k u 
p i n i pa m e d 7 i g r a l c i H r i b a r (D) s 
6 t o č k a m i . 

S. I . a z n i k 

IX.spominski šahovski lurnir Horing-Znpančii' 
31. . 11. T r e b u š a k ( D o m ž a l e — 1) 

' 2 ' / » t . , . 1 1 2 . L o r b e k ( D o m ž a l e — M k ) 
21. , 

V B t u r n i r j u se j e p o m e r i l o p r a v 
t a k o 12 i g r a l c e v II i n III . k a t e g o r i 
je , v g l a v n e m v e t e r a n o v i z k a m n i -
S k o - d o m ž a l s k e g a o k o l i š a , k i so sc 
z v r s t i l i t a k o l e . 

1. L u z n i k ( D o m ž a l e ) 8 ' /s t.. 2.-3. 
J a g o d i c ( M e n g e š ) l n H r i b a r ( D o m 
ž a l e ) 7 'hi t . 4. K o n c i l j a ( D o m ž a l e ) 
7 t., i. O c e p e k m l . ( K o m e n d a ) r> '/•• t., 
8 . -7 , L i m b e k ( D o m ž a l e ) i n B e r g a n i 
(Podgor je ) 6 t., 8 Z i t k o ( D o m ž a l e ) 
5 t., 9. N a r a d ( K a m n i k ) 4 V, t., 10. 
R i t o n j a - ( D u p l i c a ) 3 '/s t , 11. O c e p e k 
St ( K o m e n d a ) 3 t., 12. V i d i c ( P o d 
gorje) 'it t. • 

P r v i š t i r j e so s v o j i l i oz. p o t r d i l i 
d r u g o k a t e g o r i j o . S, L . 

Zmagovalec v A kategoriji. 
Vlado Ivačič 

9. o k t o b r a se j e k o n č a l d e v e t i , 
s p o m i n s k i t u r n i r v o r g a n i z a c i j i š a 
h o v s k e g a d r u š t v a D o m ž a l e . V A k a 
t e g o r i j i Je s o d e l o v a l o 12 Ig ra l cev , 
m e d n j i m i d v a m o j s t r a , s e d e m m o i -
s t r s k i h k a n d i d a t o v i n t r i j e p r v o -
k a t e g o r n i k i . P r e p r i č l j i v o j e z m a g a l 
l e t o š n j i r e p u b l i š k i p r v a k , d o m a ć i n 
V l a d o I V A C I C ( M K ) z 8 V , t o č k e . 
O s t a l i so se z v r s t i l i t a k o i e : 

2. B a j e c ( L j u b l j a n a — M ) 7 '/•_ t., 
3 . - 4 . P e n k o ( N o v o mes to - M k ) in 
V a v p e t i č ( D o m ž a l e — M k ) 8 t., 5 , — 
7 P r a z n i k ( K o č e v j e — 1). L o n g e r 
( L j u b l j a n a — M ) i n K a r n a r ( D o m 
ž a l e - M k ) 81 . , 8. Š i š k a ( L j u b l j a n a 
— M k ) 5 l / i t . 9 H a l l k ( L j u b l j a n a - . 

M k ) 5 t., 10. M a h l e r ( M a r i b o r — I) 
Zmagovalec v B kategoriji, 

Stane I.aznik 

Končale so se 7. š p o r t n e gre ObSS Domžale 
Š p o r t n e i g r e . k i j i h o r g a n i z i r a k o 

m i s i j a z a š p o r t i n r e k r e a c i j o p r i 
O b . S S D O M Ž A L E , so v s a k o , l e to 
b o l j p r i v l a č n e i n m n o ž i č n e , d e l o sa 
m e o r g a n i z a c i j e t e k m o v a n j a pa i« 
b i l o v e č k r a t o t e ž k o č e n o z a r a d i sub
j e k t i v n i h v z r o k o v . T e ž k o j e o r g a 
n i z a t o r j e m p o s a m e z n i h e k i p v s i n 
d i k a l n i h a k t i v i h , k jer n i k a k o r ne 
m o r e j o p r i d o b i t i d o s t i č l a n o v za 
š p o r t n e i g r e , š e bo l j n e r a z u m l j i v , , 
pa j e , k o n u d i s i n d i k a l n i o d b o r 
m o ž n o s t s o d e l o v a n j a , pa n i n i k o g a r 
k i b i o r g a n i z i r a l e k i p e . V z r o k i t i 
č i j o v s e p o v s o d , v e n d a r s m a t r a n u ) 
da j e z d r a v o , da d e l o v n i č l o v e k 
s k r b i za s v o j o t e l esno k o n d i c i j o ' i n 
k o r i s t n o , d a s p o z n a v a č l a n e sosed
n j i h s i n d i k a l n i h ' a k t i v o v Sedaj-pa 
o d o s e ž e n i h r e z u l t a t i h 7 š p o r t n i h 
i ge r . N a j b o l i m n o ž i č n e t e k m o v a n j e 
Je v k e g l j a n j u , k j e r so b i l i dose 
ž e n i t u d i ' d o b r i r e z u l t a t i . N a j b o l i « . i 
t r i m e s t a v d v a n a j s t i h b o r b e n i h 

je n a s t o p i l o 36 t e k m o v a l c e v , od k a 
t e r i h so b i i l n a j b o l j š i B r a n e M a j e r -
le , L e k z 252 k r o g i , F r a n j o R i h t a r , 
I n d u p l a t i 254 k r o g o v i n Z d r a v i l 
K r a j š e k , M l l n o s t r o j 244 k r o g o v od 
300 m o ž n i h . 

V š a h u j e b i l o š e s t e k i p . o d k a 
t e r i h j e p r v o t r a d i c i o n a l n o mes to 
p r i p a d l o P a p i r n i c i s 24.5 t o č k a m i 
p r e d M l i n o s t r o j e m 18 t o č k i n M e 
l o d i j o 17 t o č k . 

V n a m i z n e m ten i su j e e k i p n o p r i 
p a d l o p r v o mes to P a p i r n i c i , d r u g o 
L e k u i n t re t je H e l i o s u . D r a m a l i č i i ' ' 
i g r e so se p r i č e l e v f i n a l u z a n a j 
b o l j š a mes ta p o s a m e z n o , k j e r Jc 
i m e l n a j v e č u speha J o ž e L e n č v k 
H e l l o s . p r e d M a r j a n o m Stražarjem 
i n S t a n c t o m S k o k o m 12 P a p i r n i c e 
T e k m o v a n j e v o d b o j k i s ta o d p r i 
j a v l j e n i h s edem e k i p z a k l j u č i l i sa
m o e k i p i Ml inOSt rOj In i n d u p l a t i 2 
r e z u l t a t o m 3 : 2 za e k i p o M l m o s t r o j . 
P l a v a n j e j e seveda š l o po v o d i . K a 
kor t u d i s m u č a n j e i n s a n k a n j e . K o t 
novos t s i n d i k a l n i h š p o r t n i h iger j e 

p a r t i j a h so doseg le te le e k i p e . 
P r v o ž e s e d m i č P A P I R N I C A s 445 
p o d r t i m : k e g l j i p r e d M L I N O S T R O 
J E M » 442 k e g l j i i n I N D U P L A T I s 
420 k e g l j i M e d d e s e t i m i e k i p a m i 
(i < 10(1 l u č a j e v j e p r v a z deve tdese 
t i m i z m a g a m i P A P I R N I C A , s lede 
T O S A M A s 7 l n H E L I O S s š e s t i m i 
z m a g a m i P o s a m e z n o z n a j v e č j i o d r -
t l m i k e g l j i j e zasede l p r v o m e s l o 
A n d r e j N a h t i g a l T O K O s 440 k e g l j i 
p r e d r u t i n i r a n i m k e g l j a č e m V i d o m 
V a v p o t i č e m P A P I R N I C A - 422 k e g 
l j e v i n M I l a n o m K o č a r j e m H e l l o s 
s 420 p o d r t i m i k e g l j i . V n o g o m e t u 
Je od d e s e t i h e k i p za sed l a p r v o 
mes to p r a v t a k o ž e s e d m i č e k i p a 
M L I N O S T R O J A p r e d T O K O i n P A 
P I R N I C O . 

M n o ž i č n o j e b i l o t u d i t e k m i i v a n . i e 
v s t r e l j a n j u , k j e r e k i p a M l l n o s t r o j 
t u d i ne p r e p u s t i p r v e g a m e s t a z 
956 k r o g i e k i p i I n d u p l a t i z'948 k r o g i 
l n L E K U z 921 k r o g i . P o s a m e z n o 

b i l o t e k m o v a n j e za p r e h o d n i p o k a l 
n a j b o l j š i e k i p i c e l o t n e g a t e k m o v a 
n j a . P r v i č j e p r i p a d e l , e k i p i M l l n o 
s t r o j , z d o s e ž e n i m i 41 t o č k a m i p r e d 
P a p i r n i c o z 39 t o č k a m i . O č i t n o Je. 
da s ta t i d v e e k i p i n a j m o č n e j š i , k e r 
i m a t a t u d i n a j v e č j e š t e v i l o m o š k e 
d e l o v n e s i l e . 

Z a z a k l j u č e k 7. š p o r t n i h i g e r m o 
r a m o m e n i t i p r i j a t e l j s k o š p o r t n o 
s r e č a n j e s š p o r t n i k i O b . S S iz K a r 
l o v c a . B i l o j c ze lo u s p e š n o za t e k 
m o v a l c e O b S S D o m ž a l e , Z m a g a l i so 
v n a m i z n e m t e n i s u z r e z u l t a t o m 
5 : 1 . v s t r e l j a n j u z 11 k r o g i r a z l i k e 
( n a j b o l j š i j e b i l K r ž a n N i k o M l l n o 
s t ro j z 226 k r o g i ) l n k e g l j a n j u za 
devet k e g l j e v r a z l i k e v n o g o m e t u 
so sc r a z š l i z r e z u l t a t o m 2 : 2 . L e v 
š a h u so p r e p u s t i l i z m a g o K a r l o v č a -
n o m z 19,5 t o č k e p r o t i 16.5. 

S a m o s r e č a n j e je p o t e k a l o v p r i 
s r č n e m V Z d u l j t i z ž e l j o , da se t a k a 
s r e č a n j a p o n a v l j a j o . 

W . V a l e n t i n 

K i n o m a t o g r a f i p r e d v a ; a j o : 
K I N O D O M Ž A L E : 

21.—22. X . 
24 26. X . 

28.-29. X . 

31. X ,— i . X I . 

4.-5. X I . 

7.-9. X I . 

11.—12. X I . 
14.—16. X I . 

18.—19. X I . 

K I N O R A D O M L J E 

20. —22. X . 

24.-25. X . 
21. —29. X . 

31 . X — I . X I . 

3 . - 5 . X I . 

7.-8. X I . 

10.—12. X I . 
14.—15. X I . 

a m r r t ( S f i l m 
fr . b . C S i i l m 

a m e r . b . f i l m 

fr, a l ž . b. I i l m 
fr . b . CS I i l m 
a m e r . h I i l m 
f r . a n g l b . C S f i l m 
i t . I>. Ć8 f i l m 

i t . b . C S f i l m 

š v . b. f i l m 
i t . f r . b, CS I i l m 
zap . n e m . I i l m 
a m e r . h . t l i m 
a m e r . b . CS I i l m 
a m e r . b . C S f i l m 

Ir . i t . b. CS l i l r n 
i t . b, V V I i l m 

a n g l . b . V V I i l m 

a n g l . b. I i l m 
a m e r . b. C S I i l m 

amer , b. CS l i i m 

a m e r . b . V V f i l m 
rt. a m e r . b. C S f i l m 
a m e r . b. t 'S I i l m 
a m e r . h I i l m 
a m e r I i l m 
a m e r . h . I i l m 

17.—19. X I . 

K I N O M E N G E Š : 

21.—22. X . 
24.-25. X . 

28.-29. X . 

31. X . — 1 . X I . 

4.-5. X I . 

7. - 8 . X I . 

11.—12. X I . 
14.—15. X I . 
8. —19. X I . 

P O T U J O Č I K I N O : 

J u g nem. b . C S f lm W I N E T O U 
I N A P A C I 

20 X \ M O R A V Č A H 
21. X . v I H A N U 
24. X v K R A S N J I 
25. X . v P R E V O J A H 

it . b. C S f i l m Ž E L E Z N I K A P E T A N 

27 X . v M O R A V Č A H 
28 X . v I H A N U 
31. X v K K A S N J I 

1. X I v P R E V O J A H 

a n g l . b f i l m S A M O N A P R E J 
K A V B O J 

3. X I . v M O R A V Č A H 

Z A K O N I 5 K E Z P R A V J A 

G O S P O D A R 

P O D Z E M L J A 

. J E Z D E C 
I I K E Z M I L O S T I 

»Z« ( še ž iv i ) 
Č L O V E K O D V E Č 
S O K 

. I U 2 N A Z V E Z D A 

I Z K R C A N J E 
T R I A N Z I J U 

U B I T I D J O N I R I N G A 

STRELJAJ P R V I i ' ; : : i 
BORA - H O l t A 
I I E I . G A 

K L I C RRVOLVERASU 
P O G I B A H t SE U S I I E R 

M A T I I E L M 

U K E . I A R A Č U N E 

O I S O / . N I K S E Z E N I 

N U N A I Z M O N Z E 

Š T I R J E K O M A N D O S I 

Z A N O R V E Š K O 

VBOCl M I L I J O N I 
D A N Z L O B N E 
PIŠTOLE 
S T K E I , 

Z N E H O T I C N I K A 
V E L I K I M A C L I N T O C K 
K I . I C ; i O M E T U J E C 
T U J S K A L E G I J A 
U J E T I V P U Š Č A V I 
i z n i v i i M Si 
M O J P R I J A T E L J l i l . N 

4. X I v I H A N U 
7 X I . v K R A S N . l I 
8, X I . v P R E V O . I A I I 

m e h . b f i l m P O D M E H I Š K I M 
N E B O M 

10. X I v M O R A V Č A H 
11. X I . V I H A N U 
14 X I v K R A S N . l i 
15. X I . v P R E V O J A H 

a m e r . b. C S f i l m N E P O M I R l J i v r 
17 X I \ M O R A V Č A H 
111 X I <, I H A N U ' ' 
21 X I . v K H A S N . I I 
22 X I . v P R E V O J A H 


